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RENFE: Nou horari a 
partir del ler. d'Octubre 

Detall a pàgines interiors 

UNA PROPOSTA QUE 
PODRIA FER L'AJUNTAMENT 
Mmm ^ 

Cessió 

ESTUDI D'UN EQUIP DE TÈCNICS 

Preservació del Patrimoni 
Arquitectònic, Històric i 
Artístic de Figueres 

Castelló 
d'Empúries 

Magnífic 
concert de 
l'orfeó 
Vilanoví 

Eduard Puig 
Pujol nou 
regidor 
Subtitueix 
al dimitit 
Josep Montalat 

del Castell 
de Sant Ferran 

a Figueres 
Durant la visita al castell de Sant Ferran, el Capità 
General de Catalunya saludà el batlle Miquel Esteba. 
Després visitaria l'Ajuntament. 

El Port de la Selva 

Inauguració de 
«La Casa del Mar» 

Salvador Dumanjó 

L'ASPECTE HUMA 
DELS REGIDORS 

ESPORTS 

Triangular de 
futbol al 

camp municipal 

Actuació d'un combinat 
delBarça, elC.I.Ri 

la Unió Esportiva 
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pur fia 
VORAVIA 

R. Guardiola Rovira 

L'ensenyament 
de la Religió 

L'aplicació de la Constitució posa d'actualitat 
l'ensenyament de la Religió. Malgrat que la qüestió 
no es refereix a una sola creença, solament em 
refereixo a la catòlica, perquè evidenment és majori-
tàriament la principal per la seva importància al 
nostre país i la única que d'una forma generalitzada 
pot afectar els horaris escolars. 

Una vegada més Espanya afronta el problema de 
l'ensenyança religiosa. Dictadura Primo de Rivera. 
II República, Guerra Civil, Espanya Nacional, Es-
panya anàrquica i democràtica. ¿Rel,igió forçada, 
religió obligatòria, voluntària o nula?. Veurem si ara 
es troba l'estabilitat de la religió a les escoles dintre la 
voluntarietat i del criteri i l'interès dels pares. Si es 
troba la bona solució haurem aconseguit una estabili-
tat que ja convé perquè s'acabi per sempre el que hi 
hagi una moda -omillor dit una discilplina- de torn. 

I aquesta moda tenia molt que veure amb la 
política, poiqué si l'Església es trobava amb els 
vençuts o amb els vencedors seguia la pauta del 
moment, amb la particularitat de que hi jugava un 
bon paper i disposava de forta influència. Tant era 
així que recordo el 1.939, recent acabada la guerra 
civil, quan una veïna explicava, perquè se'n enterés 
la meva mare, molt creient i practicant: «Ai, senyora 

Maria, no hauria dit mai que el meu marit fos tan 
catòlic. Va a misa cada diumenge. 

Evidentment el marit devia tenir por perquè havia 
passat de sergent el 1.936 a comandant el 1.939 amb 
l'exèrcit de la República. Buscava l'adhesió a l'Esglé-
sia com un mèrit polític. Els uns practicaven la 
Religió per salvar el cos i els altres per salvar l'ànima. 
Quina pena!. 

Ara tomem a trobar-nos en una cruïlla. És una 
situació compromesa que exigeix visió de futur i 
sentit de responsabilitat, havent de comptar amb la 
col·laboració dels diferents afectats. S'ha de valorar 
el fracàs de la religió asignatura obligatòria als 
Centres d'Ensenyament, i de la Catequesi forçada a 
les parròquies, mentre el mestre es veia obligat a 
portar en fila la mainada a l'església, cada diu-
menge, obligat a romandre el dia festiu estacat al seu 
càrrec si el senyor rector no el dispensava de l'obliga-
ció que oficialment li venia imposada. Tot això 
encara és aprop per persones de més de cinquanta 
anys. 

¿De què servia la religió-asignatura, freda i me-
moritzada, mentre la capella de l'Institut o Universi-
tat no tenia cap vida?. Aquests resultats no es poden 
amagar. 

Primera Trobada de Radioaficionats 
(Redacción).— El domingo 

día siete tendrá lugar la Pri-
mera Trobada de Radioaficio-
nats de la comarca, con una se-
rie de actos organizados por la 
delegación del Alt Empordà de 
la Unión de Radioacionados 

Entre las nueve y tas once de 
la mañana, en la plaça del sol, 
tendrá lugar la concentración 
de radioaficionados, a los que 
invita la delegación. A partir de 
las once _y media se celebrarán 
una serie de concursos, cuyos 

participantes optarán a una se-
rie de premios cedidos por ca-
sas comerciales. 

A las dos de la tarde tendrá 
lugar una comida de herman-
dad, entregándose los premios 
al finalizar la misma. 

Controle sus Consumos de Electricidad 
DOMICILIANDO 

El Pago de Recibos por su 
CAJA O BANCO 

Con el extracto mensual bancario puede 
controlar el máximo de 

recibos: ELECTRICIDAD, agua, gas, 
teléfono, etc., etc.. 

La Compañía saldará sin demora los 
recibos erróneos 

HIDROELECTRICA DEL AMPURDAN,S.A. 
agradecerá su colaboración 

BARTOLI: «NINOTS» EN 
LAS VENTANAS 

En el último número de la 
revista «Diana», del Banco de 
Bilbao, Nuria Munarriz dedi-
caba un artículo a Eduard Bar-
tolí como creador de juguetes y 
juegos. Ahora vuelvo a encon-
trármelo cunando intento -de 
sobras se que será inútl- po-
nerle orden al plan de desarro-
llo continuo que tienen en 
casa, aún poniéndole freno, los 
papeles. Me dejo cazar, de 
nuevo, por «Diana». Y es que 
me alegra, otra vez, pensar ai 
la difusión que tendrá Bartolí. 
Por su capacidad de inventiva, 
por su técnica, por su evolu-
ción, por la síntesis expresiva 
que sabe darle al juguete y por 
otras cosas del mundo que les 
ofrece a los niños. Bueno, tam-
bién por su capacidad de hom-
bre bueno. De hedió esta úl-
tima capacidad es la que mejor 
liga con su trabajo, la «impres-
cindible». Es una suerte. Poéti-
camente -y lo demás se dará 
por añadidura- debía estar 
programado. Digo. 

Bartolí, que en lo material 
que compensa ha iniciado 
abiertamente la expansión, 
uno piensa que lo merece por 
trayectoria natural. Sus capa-
cidades, todas, vienen de lejos. 

Empezó a soñar con volúme-
nes, con formas y transforma-
ciones geniales de la propia 
realidad pero manteniendo 
siempre su contacto-vida. Los 
tactos, claro, respondieron. En 
sus manos un papel, un car-
tón, una madera, la materia 
que vaya llegando se trasn-
forma. Sale algo nuevo de la 
realidad sin dejar de sala, a 
veces para acercarla, subra-
yarla, recordaria. Otras para 
darla, en una caricatura de la 
que se ha exprimido algo de 
ferocidad, como proponiendo 
a todos una sonrisa última. 

Me alegra el mundo de 
Eduard que asoma por sus 
tiendas. Sus tiendas diferentes 
-como Spain, y acumulando 
con gracia, por ejemplo- por-
que por dentro se desborda un 
creador, entre su función de 
intermediario de creadores. 
Como esos «ninots» suyos que 
se asoman por las ventanas del 
«Dau», en la calle de Lasauca, 
a los que cualquier día uno 
puede saludar, al pasar, con 
un «A Déu siau» por pura au-
reola entrañable. 

CAMBIOS 

I vostè, senyor Miquel, ¿Què 
opina d'en Rojas Marcos? 
-Miri, mentre no acabi fotent-
nos a Andalusia... que digui d 
que vulgui. 

EL AUTENTICO APAGON 

De un viejo proverbio 
griego-chipriota: «No quedan 
chispas en las cenizas de año 
pasado». 

Razóne-

s e 

Se ofrece para 
llevar contabilidad 

por las tardes. 
Razón Tel. 50 73 66 

• * • • • • * * * * • • • • * i . i . 

Les opinions que s'expressen en les pàgines del periòdic 
són únicament idees personals. L'opinió d'HORA 
NOVA s'expressa solament a travers d'editorials 
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ALTEM 

Reivindicació 
d'un autocar 
al Ministeri 
d'Educació 

(Redacció).— En la darrera re-
unió de l'Altem es va plantejar la 
qüestió del transport escolar i es va 
formular la següent proposta: 
Que tant el cotxe n° 1 com el n° 2 
es deiquen exclusivament a l'itine-
rari comarcal o sigui: 1. 
Vilabertran-Peralada-Garriguella-
Llançà-Colera-Vilajuïga. 2. 
L'Escala-Albons-S. Miquel de 
Fluvià-Pont del Príncep. Sense 
passar per Figueres a recollir cap 
alumne. El total d'alumnes corres-
ponen a la zona urbana, tenint en 
compte la Monitora acompanyant 
i 3 professors , puja unes 42 v/44 
persones, per això es fa imprescin-
dible disposa d'un autocar de ca-
pacitat suficient per un sol viatge, 
tenint present que l'autononima 
d'un vehicle d'aquestes propor-
cions no pemret la maniobrabilitat 
en segons quins carrers. 

Sense subvenció queda-
ran nens sense 
escolaritzar 

El preu provisional seria d'unes 
30.000 pts. al mes. I el de l'Escala, 
sense combinacions de recollida en 
zones urbanes de Figueres seria de 
40.500, tenint en compte les sub-
vencions es reduiria a 21.500. 

L'Associació no pot costejar per-
manentment aquestes despeses, de 
3000 pts. diàries que comporta un 
autocar de 45 places de transport 
urbà, que és el que es necessita. Ara 
bé si el ministeri dóna garanties, 
l'Associació podria fer-se'n càrrec 
provisionalment si no fos per un 
temps massa llarg. No és possible 
que una escola especial que acull a 
alumnes disminuïts trobant-se a Vi-
lafant no tingui cap subvenció. 
Tanmateix amb l'Escala l'Associa-
ció no hauria de fer-se càrrec de cap 
cost provisional. 

Mentre els nens que havien d'en-
trar estan pendents de la resolució, 
sols acudeixen a l'escola els que els 
seus pares els porten pels seus me-
dis. L'Associació està fent gestions 
a prop del Ministeri d'Educació per 
tal de trobar la solució més adient al 
problema, que es d'esperar es trobi 
en breu plaç. 

ALUMNES D'EGB 

L'ensenyament i la seva problemàtica 
Es denuncia la manca d'assistència a classe 

(Redacció).— El curs escolar s'i-
nicià el dia 17 amb tota normalitat, 
llevat dels 30 nens d'EGB que hi 
havia sense escolaritzar i que esta-
ven pendents del nomenament 
d'un mestre per part de la Delega-
ció del M.F.. de Girona. Aquest 
nomenament tingué lloc, com ja 
informarem, el mateix dia 17 a la 
tarda. El dimecres 19 la nova mes-
tra entrava en contacte amb l'A-
juntament. Per raó de les diligèn-
cies que s'havien de fer a fi d'evisar 
els pares d'aquests 30 nens, les 
classes no pogueren començar fin 
el 25. Donat la manca d'assistèn-
cia, la delegació d'ensenyament en 
una nota lliurada als mitjans infor-
matius fa constar que: «Malgrat les 
innumerables gestions fetes i fins 
les posicions de duresa que hagué 
d'adoptar a fi de resoldre el greu 
problema de l'escolaritzaicó d'a-
quests nens, a l'hora de la veritat 
només cinc assisteixen a classe. El 
mateix volem denunciar respecte 
els nens de diferents cursos d'EGB 
que s'enviaren a l'escola del Bon 
Pastor, l'assistència a classe dels 
quals és pràcticament nul·la, tot i 
que aquest Ajuntament feu una in-
versió pràctica molt considerable 
per l'arranjament de l'edifici que es 
trobava en un estat molt deplora-
ble. 

Carta conminatoria 
als pares 

«Per això aquesta delegació, que 
no regatejà cap esforç a l'hora de 
resoldre problemes, que ni tan sols 
eren de la seva competència però a 
la qual tasca s'entregà plenament 

LLIBRERIA TEXT 
Carrer Sant Llàtzer, 17 

Tel. 504779 - FIGUERES 

Tots els llibres 
necessaris 

per a Preescolars, 
EGB, BUP, 
COU i F. P. 

Comprovi els nostres serveis 
i preus abans de comprar 

perquè del que es tractava era de 
servir a Figueres, ara, conscient de 
les seves responsabilitats i vist que 
la majoria dels pares han desesti-
mat els oferiments que se'ls hi han 

fet per aconseguir l'escolarització 
dels seu fills, ha enviat una carta 
conminatoria als pares, exigint el 
cum liment de la llei que sobre l'o-
bligatorietat de l'ensenyament es 
publicà en el BOE de l'abril del 
1964. 

Excuses a la Salle 
i «La Presentació» per 
la falta de resposta 

«Aquesta delegació lamenta 
també les molèsties que han ocasio-
nat tan al col·legi de la Salle com al 
de la Presentació, els quals, moguts 
per aquell esperit de servei, renun-
ciàren a la utilització d'unes aules 
determinades en benefici d'aquests 
nens que avui per avui i tot i que 
s'estan fent les comprobacions per-
tinents, no sabem encara on són. 

«Aquesta falta de resposta per 
part dels pares, ademés ens ha fet 
paralitzar les altres gestions que vo-
líem dur a terme per tal d'aconse-
guir els dos mestres de pàrvuls que 
també necessitàvem, les quals ges-
tions reemprendrem, però, així que 
hàgim comprovat, cosa que estan 
fent ja, si aquells 50 nens de pàrvuls 
que tenim apuntants estan real-
ment encara sense escolaritzar i, en 
cas afirmatiu si els seus pares pen-
sen enviar-los a l'escola, tota ve-
gada que als 5 anys l'ensenyament 
no és obligatori. 

Malgrat aquesta manca d'obliga-
torietat, però dedicarem el nostre 
esforç perquè aquests nens vagin 
també a l'escola ja que la tasca que 
han emprès per a assolir una millor 
calitat de l'ensenyament a la nostra 
ciutat, sabem que passa necessària-
ment, per l'escolarització també 
dels pàrvuls. 

ASSOCIACIONS DE PARES 

Enfrontades al Ministeri d'Educació 
(Redacció).— Les Associacions 

de pares de alumens dels instituts 
de batxillerat de les comarques gi-
ronines entre ells dos de Figueres 
s'han adreçat als responsables 
d'Ensenyament del ME. la Gene-
ralitat de Catalunya i governador 
Civil de Girona en els següents 
termes: 

«Reunides les Associacions de 
Pares d'Alumnes dels Instituts de 
batxillerat de les comarques de Gi-
rona, per tal de debatre la situació 
problemàtica que afecta el profes-

Formació 
del Padró 
de beneficència 
municipal 

(Redacció).— Amb data de 25 
de setembre. l'Ajuntament ha fet 
públic pel general coneixement de 
tots i en especial de les persones 
interessades que: 

«Debiéndose proceder a la for-
mación del Padrón de Beneficencia 
para el próximo año, se concede un 
plazo de quince días para que los 
cabezas de familia pobres que se 
consideren con derecho a la obten-
ción de los servicios gratuitos de 
asistencia médico-farmacéutica 
municipal se presenten personal-
mente para llenar y suscribir la soli-
citud, con los datos justificativos de 
su derecho, cuyo importe les serà 
facilitado en el Ayuntamiento (Se-
cretaría, Unidad Administrativa 
II) de las 10 a las 14 horas. 

«Se advierte que pasado dicho 
plazo no se concederá derecho a ser 
incluido en la beneficencia, salvo 
caso muy especial, a las personas 
que no hubieran efectuado su pre-
sentación durante dicho período de 
tiempo, debiendo hacerlo incluso 
las que ahora disfrutan de los dere-
chos que concede la inclusión en el 
Padrón per ser este totalmente 
nuevo». 

Tothom qui es consideri amb el 
dret de format part d'aquest Padró 
té de plaç per inscriure's el dime-
cres 10 d'Octubre. 

sorat d'aquests Centres, i la seva 
repercussió en la qualitat de l'ense-
nyament estatal, i tenint conèixe-
ment dels acords adoptats a la re-
unió de professors dels esmentats 
Instituts, que va tenir lloc a l'Insti-
tut Nacional de Batxillerat «Salva-
dor Espriu» de Salt, el dia 18 de 
setembre del 1979, manifesten que, 
en defensa dels interessoGque re-
presenten, per unanimitat han près 
els següents acords: 

Primer.— Rebutjar la normativa 
del Ministeri d'Educació que per-
met la possibilitat de classes de més 
de 40 alumnes. 

Segon.— No acceptar que els 
professors numeraris siguin traslla-
dats del seu Centre a altres per 
completar la dedicació escollida, si 
no és amb el seu consentiment. 

Tercer.— Demanar que sigui re-
solta la situació acadèmica dels 
professors no numeraris que tenien 
contracte el curs passat. 

Quart.— Reivindicar el Semi-
nari Didàctic de Llengua i Litera-
tura catalanes a tots els Instituts, 
tot equiparant-lo als altres Semina-

ris, així com la inclusió de l'assigna-
tura de Llengua i Literatura catala-
nes al C.O.U. tant diürn con noc-
turn, i als cursos de B.U.P. 
nocturns. 

Cinquè.— mantenir el desdo-
blament de grups per a les classes 
pràctiques; no limitar, dintre del 
possible, les assignatures optatives 
de C.O.U. per raó del nombre d'a-
lumnes matriculats llevat d'aque-
lles situacions justificades en què la 
Direcció del Centre hi cregui 
convenient. 

Sisè.— que es tingui en compte 
en les programacions del curs, la 
possibilitat de recuperació d'assig-
narutres pendents». 

Suport a les gestions 
de la Generalitat 

Tanmateix, totes les Associa-
cions signants volen deixar cons-
tància del seu total suport a les 
gestions que el conseller d'Ense-
nyament i cultura de la Generalitat 
manté amb el ministeri d'Educa-
ció. 

j u ! i 
molon/ 

Democràcia i 
cordialitat 

—Señor alcalde!... 
—Bienvenido a esta casa, mi general. 
D'aquesta manera es produí l'entrada del Capità General de 

Catalunya a l'Ajuntament de Figueres amb motiu de la seva 
visita a l'Alt Empordà el proppassat divendres. 

Una hora abans, el general Otero Saavedra havia arribat al 
castell de Sant Ferran. Les autoritats civils i militars encapçala-
des pel batlle, esperaven a l'altre costat de l'entrada. A ells es 
dirigí el Capità General i inicià la salutació a tots els presents. A 
Miquel Esteba li dedicà una bona estona plena d'efectuositat 

—Nos gustaría que visitase el Ayuntamiento, mi general—, 
—Bien podemos distraer unos minutos, va dir després de 

consultar els ajudants. ¿Le parece bien a las diez?. 
Amb un diàleg pla, amb una gran senzillesa es desenvolupa-

ren els actes de la visita que expliquem en la crònica correspo-
nent, d'aquest mateix número. 

El que jo vull remarcar, però, és l'extraordinaria cordialitat 
demostrada per Otero Saavedra vers el nostre batlle. La unió 
de l'exèrcit i el poble. Una imatge que en aquests moments 
resulta molt reconfortant. 
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SANT MIQUEL 

GRUA PERILLOSA 

En una setmana 137 serveis 
Els funcionaris 

varen felicitar l'Alcalde 
(Redacció).—Després d'una 

setmana de funcionament la grua 
municipal ha arribat a la respecta-
ble xifra de 137 serveis, al llarg de 
la setmana s'ha pogut observar 
que el ritme de vehicles recollits 
amb domicili de Figueres ha passat 
del 50 % del 3 primers dies ja res-
senyats, al 29 % en el darrer. 

HORA NOVA proposa 
un reglament de 
funcionament i un 
servei fotogràfic 

Per tal de regular el servei de la 
grua HORA NOVA , ha formulat 
a Paco González en calitat de cap 
de la Comissió de Govern Local i a 
Salieras de la delegació local de 

CEMESA dues suggerències: 1) 
Que es faci públic un reglament de 
funcionament del servei de la grua 
municipal. 2) Que el servei es com-
plementi amb un sevei fotogràfic 
que contribuirà a evitar suspicà-
cies en els usuaris als qui la zorrilla 
els ha atrapat el cotxe. Ambdues 
suggerències se'ns asegurà que se-
rien estudiades. 

ESCOMBRARIES 

Diferències entre Cemesa i f Ajuntament 
(Redacció).— Cemesa ens ha 

lliurat una nota de premsa que en 
principi havia d'ésser assumida pel 
Gabinet de premsa però aquest 
després va reconsiderar-ho creient 
més escaient no fer-ho. El punt 
conflictiu és el preàmbul de l'escrit 
en el que la delegació local de CE-
MESA fa un memorial de les seves 
relacions amb l'Ajuntament, en el 
mateix es diu que Cemesa va estar 
a punt d'anar a la vaga. 

«Desde el año 1975 Cemesa tiene 
un contrato suscrito con el Ayunta-
miento de Figueres, para la Reco-
gida de Basuras Sólidas Domicilia-
rias y Limpieza de Viales, el cual le 
filé adjudicado por concurso, al que 
concurrió juntament con otra em-
presa de Servicios, cuya plica filé 
desestima en favor de la de Ce-
mesa, por una diferencia en aquel 
entonces de seis millones de 
Pesetas. 

Con posteriodidad y por la inco-
poración de otros términos, por in-
crementos salariales, etc, se fueron 
solicitando, tal como preveé el Re-
glamento de Contratación en su ar-
tículo 57, revisiones anuales las 
cuales se justificaban debidamente 
y que en ningún caso, nos fueron 
concedidos, más que cantidades 
parciales, produciéndose por lo 
tanto y en trancurso del tiempo, un 
desequilibrio económico cada vez 
mayor, el cual ha producido en el 
transcurso del año 1978 y a raíz de 
la aplicación de los salarios existen-
tes de la repercusión del 22 % del 
Pacto de la Moncloa, unas tensio-
nes com amenaza de Huelga, que 
no llegó a producirse». 

L'Estudi de la neteja ja 
realitzat 

Tot seguit la nota fe referència a 
I'estudi sobre la neteja de 
Figueres: 

«En estos momentos y a petición 
del nuevo Consistorio, se está pro-
cediendo a un estudio exahustivo 
de las necesidades reales, de lim-
pieza y mantenimiento de la misma 
en la ciudad, estando colaborando, 
los técnicos municipales con los téc-
nicos de Cemesa, desplazados ex-
profeso para ello, formando un 
equipo compuesto, por un inge-
niero, un inspector, un delegado de 
zona y el encargado del servicio, 
esperando que a finales de Septiem-
bre se tenga el estudio, así como las 
posibles soluciones totalmente 
finalizado. 

Nou personal a partir 
de l'I d'Octubre 

«Mientras tanto y a la espera que 
el Ayuntamiento tome las resolu-
ciones pertinentes, Cemesa a partir 
del 1 de Octubre, contratará nuevo 
personal, para demostrar que real-
mente, las soluciones que se estu-
dien y aprueben , resulten idóneas, 
lo cual a su vez servirà de prueba 

fehaciente de que conocemos las 
causas, y de que no regateamos me-
dios para subsanarlas, siempre y 
cuando se nos compense económi-
camente las soluciones adoptadas, 
manteniendo y no alterando el 
equilibrio económico de la 
Contrata». 
Col·locació de 100 
papereres 

Així mateix en la nota s'asenyla 
que: «en el transcurso del próximo 
mes de procederá a la colocación de 
100 papeleras, las cuales se han ad-
quirido por medio de la colabora-

ción de las casas comerciales de la 
ciudad. Creemos que con ello se 
remediará en parte la falta de la 
mismas, pero aprovechamos, para 
hacer una llamada a los posibles 
colaboradores, para llegar al nú-
mero suficiente de las mismas que 
estimamos en unas 200». 

Campanya pro-neteja 
Mentrestant Cemesa i l'Ajunta-

ment han acordat iniciar una cam-
panya de premsa ràdio i fins i tot 
Spots cinematogràfics «para con-
cienciar a la población de que cola-
bore con los servicios de Limpieza.» 

(Redacció).— El proppassat dis-
sabte diada de Sant Miquel, el ba-
tlle Esteba va celebara la seva ano-
màstica. Al migdia els funcionaris 
de la Casa Gran es varen dirigir al 
despatx de l'Alcaldia on el Secre-
tari de l'Ajuntament Arturo 
Alonso va adreçar-li unes paraules 
en nom de tots ells, de les mateixes 
es pot destacar la crida a la compe-

netració. Esteba el respongué as-
senyalant que aquesta compene-
tració era fonamental i que havia 
d'anar augmentat dia a dia, i 
adreçant-se a tots el funcionaris els 
digué que estava a la seva entera 
disposició per qualsevol problema 
que se'ls presentés. Per cloure va 
dir-los: Vull que em tracteu com un 
amic, no com un alcalde. 

PERIODISME USA 

Interès per 
l'Empordà 

(Redacció).— Dissabte passat 
visitaren l'Empordà un grup de 
periodistes americans. La Federa-
ció hotelera de cada zona foren els 
anfitrions, la de Girona va prepa-
rar tres dies d'estada en terres gi-
ronines. Aquests deu periodistes 
especialitzats en temes turístics 
que partanyien al «New York 
Post», «Philadelfia Enquirer», 
«Diversions Magazins», «Whas-
histongton Star» i «Tampa Tri-
bune» es trobaven fent un viatge 
de vuit dies arreu de Catalunya per 
tal de conèixer-la in situ. El viatge 
fou organitzat per l'oficina de tu-
risme de New York i patrocinat 
per la Direcció General de Tu-
risme de la Generalitat en agraï-
ment als seus reportatges mono-
gràfics dedicats a Catalunya i amb 
motiu del primer vol regular de les 
línies New York-Barcelona. 

A Figueres visitaren el 
Museu Dalí i 
l'Ajuntament 

Amb notable retard els col-
legues americans arrivaren al Mu-
seu Dalí. No varen poder 
entrevistar-se amb el Diví com era 
el seu desig. Visitaren el Museu 
acompanyats per Carmel Isern. 
Josep Carreras i Freixas (president 
de l'Associació d'empresaris 
d'hosteleria i turisme de Girona) i 
els tinents d'alcalde membres del 
patronat Puig y González, es diri-
giren a l'Ajutnament on varen ser 
rebuts pel batlle i diversos regidors 
municipals, Espinosa, Lorca i 
Ma Rosa Ymbert. Esteba els va 
adreçar unes paraules en anglès 
reafirmant la voluntat de l'Ajutna-
ment de dur a terme una política 
turística que farà conèixer Figue-
res arreu del món. 

Segons ens assenyalà la guia-
acompanyant de l'oficina espa-

nyola de turisme de New York els 
periodistes es mostraren interes-
sats per l'evolució autonòmica de 
Catalunya com per les possibilitats 
turístiques de la zona. Alguns ma-
nifestaren el seu desig de tornar 
per conèixer més detingudament 
Catalunya i en especial l'Em-
pordà. 

A la nit varen anar al Castell de 
Peralada i al dia següent ja volaven 
cap a les seves respectives 
redaccions. 

UNA PART DE 
FIGUERES 
SENSE AIGUA 

A causa d'una 
avaria 

(Redacció).— Des de les quatre 
de la matinada del dimarts 25, fins 
les 5 de la matinada del Divendres 
28. la reserva d'aigua del depòsit 
regulador de la ciutat, es va veure 
minvat considerablement, al que va 
afectar durant unes hores a les vi-
vendes situades en zones altes. La 
pèrdua d'aigua va ésser deguda a 
l'avaria produïda en la Xarxa Ge-
neral de Submnistre d'aigua pota-
ble del Pantà de Boadella fins a la 
Depuradora de Figueres. L'avaria 
fou arreglada per la Brigada Muni-
cipal d'aigues que va aconseguir 
normalitzar el servei. 

El fantasma del boicot 
com a fons 

Mentre es desenvolupava 
aquesta visita segons Ràdio Israel, 
les més importants organitzacions 
semitas de USA en número de casi 
30 consideraven la possibilitat de 
declarar un boicot turístic contra 
Espanya arrel del viatge del lider 
de l'organització per l'allibera-
ment de Palestina Yaser Arafat a 
Madrid on fou rebut pel president 
Suárez, cosa que no va agradar 
massa a la minoria jueva-
norteamericana que controla el 
sector turístic. La intervenció d'O-
reja a les Nacions Unides deixa 
una porta oberta al reconèixement 
d'Israel per part de l'Estat 
Espanyol. 

Arrel d'aquest viatge els perio-
distes escriuran en els seu respec-
tius mitjans informatius articles i 
reportatges sobre Figueres i el seu 
Museu. És de suposar que la seva 
visita ajudi a incrementar el tu-
risme USA cap a l'Empordà. 

ATEMPTAT 
AL PAÍS BASC 

Telegrama 
de condemna 

(Redacció).— El diumenge 23 al 
migdia fou mort d'un tret de baia 
d'una «parabellum», el governa-
dor Militar de Guipúzcoa Lorenzo 
González Valles quan es trobava 
passejant de paisà i sense escolta 
amb la seva muller pel passatge de 
los Relojes de la popular Concha 
donostiarra. Coneguda la notícia 
Esteba en nom de l'Ajuntament 
s'ha adreçat al President del Go-
vern i al Ministre de Defensa Ro-
dríguez Sahagún que va presidir el 
funeral «corpore in sepulto» del 
general mort. En el telegrama en-
viat es formula una enèrgica re-
pulsa por este desprecio de la vida 
humana i perquè aquest tipus 
d'acte va en contra de les lliberta-
des nacionales. 

Noces del fill 
d'Antoni 
Casademont 

(Redacció).— Dissabte passat a 
les sis de la tarda a l'Església Cate-
dralicia de Castelló d'Empúries es 
va celebrar l'enllaç de Monserrat 
Garcia, ja recuperada del seu acci-
dent, amb Enric Casademont, fill 
del popular regidor municipal del 
PSUC, Antoni Casademont. Les 
seves familias respectives els hi van 
desitjar tota mena de ventures i 
felicitat. 

Per no poder atendre 
es traspassa local comercial 
apte per a qualsevol negoci 
cèntric. Raó en aquesta 
administració, telf: 50.59.58. 
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VISITA DE CAPITAN GENERAL 

El soldado Luis Otero Saavedra 

(Crónica de nuestra Redacción 
por J.M.).— El pasado viernes a 
las nueve en punto de la mañana 
llegaba al castillo de San Fernando 
de Figueres el Capitán General de 
Catalunya, teniente general Luis 
Otero Saavedra. La ciudad estaba 
respresentada, en la recepción, 
por el alcalde Esteba al que acom-
pañaban las demás autoridades ci-
viles y militares. El Gobernador 
Militar, el coronel Torres del 
C.I.R. n° 9 y otros jefes y oficiales 
que acudieron al coche pudieron 
cambiar un rápido saludo con el 
genral ya que éste, después de or-
denar al oficial de guàrdia que 
mandara descanso, fue directo ha-
cia donde esteban las autoridades 
a las que saludó cordialmente, de-
dicando especial atención al al-
calde. Era un saludo histórico. El 
Capitán General y el alcalde de-
mocrático de Figueres. La primera 
vez desde... 

Visita al Ayuntamiento 
el viejo castillo fué recorrido 

por la comitiva con bastante dete-
nimiento. No podía prolongarse 
mucho la estancia, ya que antes de 
trasladarse al C.I.R. de Sant Cli-
ment, la primera autoridad militar 
catalana había aceptado una invi-
tación de Miquel Esteba para visi-
tar el Ayuntamiento. La visita, de 

todas manera, fué, como decía-
mos, bastante detallada. Humana-
mente cabe resaltar las palabras de 
comprensión que dirigió a los in-
quilinos del calabozo. 

La restringida comitiva se diri-
gió luego al Ayuntamiento donde 
el Capitan General fué recibido 
por el alcalde y los tenientes de 
alcalde Eduard Puig y Paco Gon-
zález. También estuvo presente 
Joaquim Crumols como delegado 
de servicios estatales. La entre-
vista, sumamente cordial, acabó 
con la entrega al General Otero de 
unos pequeñso recuerdos de su 
primera estancia en nuestra 
ciudad. 

La breve conversación en la al-
caldía se desarroló dentro del más 
afectuoso de los terrenos, mos-
trándose el Capitan General grata-
mente sorprendido de nuestro 
país, según manifestó, destacando 
la vitalidad el President Tarrade-
llas. el seny catalán i lo maravilloso 
que le pareció el cielo emporda-
nès. Después de firmar en el libro 
de honor y visitar algunas depen-
dencias de la Casa de la Vila. em-
prendió. acompañado por el Go-
bernador Militar de Girona, gene-
ral Muñoz Franco, camino hacia el 
compamento del C.I.R. número 
9. donde convivió unas horas con 

jefes, oficiales, suboficiales y 
tropa. El ilustre soldado confesó 
haber vivido en esta tierra un lumi-
noso día otoñal. 
El castillo y Figueres 

Aprovechando esta visita pode-
mos recordar que en fecha pró-
xima Esteba Caireta tiena inten-
ción de pedir audiencia al Capitán 
General. Audiencia que como 
fondo tendría el Castillo de San 
Fernando. En esta ocasión Otero 
Saavedra no venía a tratar de este 
asunto. Pero quizás será un tema 
que deberá incluir-se en la agenda 
de una próxima reunión. 

En febrero de 1975, visitó el cas-
tillo el ministro del Ejercito quien, 
en conversación con Pedro Giró 
señaló la posibilidad de nombrar 
una comisión mixta para estudiar 
las futuras posibilidades de la 
fortaleza... 

El proyecto de recuperar para la 
ciudad este espacio con tantas po-
sibilidades en todos los aspectos, 
de ámbito local, comarcal, nacio-
nal e internacional, de llevarse a 
cabo honraría a todo un Ayunta-
miento, dándole una singular di-
mensión histórica a su labor. Vale 
la pena intentarlo. 

COMENÇAELCURS 
A L'INSTITUT 
ALEXANDRE 
DEULOFEU 

(Redacció).— Segons ens 
comunica la secretaria de 
l'Institut de Batxillerat Ale-
xandre Deulofeu i davant la 
pròxima inauguració del 
curs 1979-80, es celebrarà la 
presentació d'alumnes, d'a-
cord amb el calendari se-
güent: Dijous dia 4, a les 
15'3(J , C.O.U. Divendrds; 
dia 5, a les 9, primer de 
B.U.P. Ales 1130 segon de 
B.U.P. iaies 15'30 tercer de 
B.U.P. 

ROMERIA A LA SALUT 
Per onzena ocasió consecutiva el proppassat Diumenge, a l'arribada de la tardor l'Associació de 

Veïns del carrer de la Jonquera va dur a terme la seva tradicional romeria al Santuari de Nostra 
senyora de la Salut de Terrades. A les 10'30 varen sortir els romers en número de 200 cap a la salut. 
Al migdia a l'esplanada, davant l'ermita, es va proclamar la Srta. Cati Hurtós Gifreu com a nova 
pubilla i a M» Dolors Albreda Navarra i Nuri Puertas Cusi com a Damas d'honor. A la proclamació 
hi va assistir el batlle Esteba acompanyat de la seva senyora. Després de la celebració de la missa, 
durant la qual va tenir lloc l'acostumada Ofrena de flors així com del ciri votiu a la Verge patrona de 
l'Empordà; per mitjà de l'equip d'altaveus es va realitzar una audició de sardanes. Tot seguit de 
l'aperitiu es va servir el dinar de germanos al restaurant del Santuari. Per a qui va preferir portar el 
dinar pel seu compte es varen disposar taules a l'aire lliure junt a la font i a les esplanades del 
Santuari. A l'hora dels postres, com és costum, es varen sortejar diversos obsequis oferts per cases 
comercials del carrer i de Figueres. Com cada anys el temps, el bon humor i la gana varen 
acompanyarel transcurs de la festiva jornada. 

APLEGAR-SE O PLEGAR 
Després de 4 hores d'intens debat celebrat en el cinema Savoy 

de Figueres, L'Associació d'Empresaris del comerç tèxiüi, arti-
cles de vestir i accesoris, va arribar a la conclusió que el gremi es 
troba en la cruïlla d'un canvi en el que caldrà optar per aplegar-se 
o plegar. La propera setmana ampliarem la informació entors 
aquesta interessant diada del Cotex. 

JUBILADOS 

Se pide un aumento de Pensiones 
(Redación).— La Asociación 

Sindical de Veteranos y Acciden-
tados del Trabajo de Figueres, in-
forma que ha enviado dos escritos 
por mediación del Gobierno Civil 
de la Provincia, uno dirigido al 
Exmo. Sr. Ministro de Sanidad y 
Seguirdad social, que teniendo en 
cuenta el aumento acelerado del 
coste de la vida que está experi-
mentando el presente año, se 
digne conceder por ser de justicia, 
un aumento lo antes posibles so-
bre las Pensiones de un quince por 
ciento aproximadamente. 

Y el otro escrito al Exmo. Sr. 
Ministro de Hacienda, en súplica 

de que, en consideración al au-
mento del costo de la vida que in-
cesantemente viene experimen-
tándose, y a la precaria situación 
económica de gran número de 
Pensionistas, dadas las pequeñas 
cuantías de la mayor parte de ellas, 
se digne practicar las gestiones 
oportunas, para que las citadas 
Pensiones queden exentas de tri-
butación o de cualquier impuesto 
sobre las mismas. 

A.S.V.A.T. se complace en po-
ner en conocimiento de los traba-
jos que viene haciendo en favor de 
los Jubilados Pensionistas, espe-
rando alcanzar resultados alta-
mente positivos. 

DIMISSIÓ DE MONT ALAT 

Si renuncia Josep Bartolomé 
Eduard Puig Pujol serà regidor 

(Redacció).— Montalat, que 
per raons professionals es trova a 
Varsòvia, ha adreçat una carta al 
batlle presentant la dimissió com a 
Regidor. 

El Comité Local de CDC per tal 
d'aclarir la notícia va adreçar als 
mitjans informatius una nota en la 
que es deia: Podem afirmar categò-
ricament que no hi ha cap motiva-
ció ideològica ni de política interna 
de partit en aquest relleu. 

No s'ha pensat canviar 
el cartipàs 

Capella com a delegat local ens 
assenyalà que la raó de la dimissió 
d'en Montalat es que no es podia 
comptar amb ell, no tan sols en la 
tasca concreta de la seva delegació 
de serveis sinó en la tasca de l'e-
quip polític de la minoria munici-
pal de CiU. En principi no s'ha 
pensat en modificar susbtancial-
ment el cartipàs. 

S'estudia la possibilitat que 
Bartolomé no perdi la tanda 

Capella ens confirmà que Bar-
tolomé a qui correspondria cobrir 
la baixa de Montalat també pen-
sava renunciar, encara que s'es-
tava estudiant la possibilitat que 
no perdés la tanda. Posats en con-
tacte amb Bartolomé, que aca-
bava de sortir d'unes molestes an-
gines, en preguntar-li al respecte 
ens va dir: Quan em varen oferir 
formar part de la candiatura la vaig 
acceptar amb il·lusió, aleshores em 
trobava de Secretari interí de l'A-
juntament de Navata, actualment 
per la Direcció General de l'Ad-

minsitració Local m'han condedit 
la plaça en propietat. No és lògic 
que ara jo renunciï en el mateix 
moment que me l'acaben de conce-
dir. Atendre els meus assumptes de 
despatx de gestoria, cumplir degu-
dament com a Secretari d'un ajun-
tament i dedicar-me amb l'entu-
siasme degut a la tasca de regidor, 
no ho crec pas possible. Sempre he 
procurar deixar una proba de ren-
diemerftSen jaCmeva activitat. 

Bartolomé que ocupava com in-
dependent&l 6è lloc de la llista de 
CiU era un home, que per la seva 
trajectòria en la Junta del Casino 
Menestral, l'Erato, Sport Figue-
renc i Unió Esportiva, sempre de-
dicat a la qüestió econòmica era 
l'home de la coalició previst per 
ocupar la comissió d'Hisenda, per 
2'5 % no fou possible. Per acabar 
en Bartolomé ens diu: a més a més 
es dóna la circumstància que en le 
número set de la candidatura l'a-
mic Eduard Puig es una persona 
que considero molt intel·ligent, un 
home de gran captació, amb una 
oratòria fantàstica, afí a CDC tota-
lement, polític i gran catalanista al 
que jo considero molt superior per 
ocupar aquest càrrec. Figueres hi 
surt guanyat. Posats en contacte 
amb Eduard Puig Pujol, que tot fa 
preveure que serà el nou regidor 
de CiU, una vegada s'hagin com-
plert els tràmits legals necessaris 
per a cobrir la baixa d'en Monta-
lat, aquest, que estava a punt de 
marxar cap al Centre i Sur d'Espa-
nya per motiu de negocis, ens ho 
va confirmar. Quan torni del viatje 
serà el moment de fer declaracions. 
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POLITICA DE BARRIS 

Situació conflictiva a la 
Urbanització Capellera 

Els arbres estan a punt d'entrar 
a les vivendes 

(Redacció).— Aquesta darrera 
setmana a la comissió de serveis li 
va tocar anar a visitar la Urbanit-
zació Horta Nova Capellera. Des-
prés de les visites a la Marca de 
l'Ham, Vivendes del Parc i Culu-
bret, arribar a Can Capellera era 
com sortir de l'infern per entrar al 
purgatori. Ja a finals de maig, du-
rant el període Ametlla, les dele-
gacions d'urbanisme i sanitat va-
ren fer unes inspeccions a la zona. 

Acompanyats per la dinàmica 
Carmina, membre de l'Associació 
de Veïns en fase de legalització, 
Espinosa com a cap de serveis pú-
blics, Romans con a delegat de ne-
teja de vials i recollida d'escom-
breries i Aldamiz tècnic munici-
pal, varen visitar tota la zona. 

L'aigua baixa bruta en 
el Rec de l'Anguila 

En el rec de l'Anguila, les aigües 
del qual provenen del dipòsit regu-
lar, inexplicablement, baixa bruta 
amb deixalles que serveixen de 
festí per els gossos vagabunds de la 
zona. 

Tres zones verdes, 
tres, sense aprofitar 

De les tres zones verdes exis-
tents teòricament a la Urbanitza-
ció es va sol·licitar per a la primera, 
que es troba a la vora del rec, que 
fos netejada podant-se els arbres 
que ja estan a punt d'entrar a les 
vivendes. Per a la segona es va de-
manar que s'acondicionés per a 
jocs infantils amb bancs per a la 
tercera edat. Respecte a aquesta 
segona zona verda, els nens del 
barri ja s'havien adrecat a Ametlla 
el passat 20 d'Abril per tal 
d'assabentar-li que aquestes zones 
verdes tan solo con vertederos de 
basura i nidos de alimañas havent 
el nens de jugar a les calçades de la 
urbanització amb el perill de ser 
atropellats com ja ha passat dues 
vegades. I li suplicaren que l'ajun-
tament estudies uns esboços ela-
borats pels mateixos nens a fi que 
hi hagués sitio para jugar en liber-
tad. Per la tercera zona es demanà 
que es transformi en pista de pòr-
tland per a poder jugar. 

Un solar que caldria 
aprofitar per equipa-
ments socials 

Hi ha a l'Horta Capellera un so-
lar de l'ex-patronat de la vivenda 

Solar que caldria aprofitar per equipaments socials 

que no arriba als 10.000 m. qua-
drats. Aquesta superfície demana 
ser utilitzada per a ús públic. Hi ha 
a Figueres pocs teerrenys com 
aquest (veure H.N. 134) raó de 
més perquè l'Ajuntament esbrini a 
qui pertany aquest tentador solar a 
a fi que es pugui disposar en data 
propera d'ell en benefici de la co-
munitat. Una vegada constituïda 
l'Associació hauria de reivindicar 
inmediatament, aquests terrenys 
per tal d'habilitar-los per a equipa-
ments socials. Cal enfrontar 
aquest problema en totes les seves 
dimensions. I aquest tractament 
s'ha de fer amb caire d'urgència. 

Dèficits d'equipament 

Es varen constatareis dèficits 
quan a l'enllumenat, la neteja 
de vials i recollida d'escombre-
ries, el vallat de solars, la manca 

de senyalització de la circulació, 
els sots productes d'unes orde-
nances fiscals retardades, que 
permeten que els constructors 
prefereixin perdre la ridícula 
fiança abans de gastar-se el ne-
cessari per arreglar el sot; i la 
manca de plaques dels carrers 
que caldrà posar amb la nova 
retolació en català. 

A voltes amb les voltes 

Mestrestant una de les batalles 
perdudes del barri, continua es-
sent la que l'enfronta al Ministeri 
de la Vivenda, entorn a les voltes 
del baixos de les vivendes. Els tèc-
nics municipals varen suggerir que 
es sol·licitessin com a equipaments 
socials, aquesta seria una fórmula 
que permetria al Ministeri cedir 
sense que fos dit. Es de desitjar 
que així sigui. 

El Ministeri no permet tencar-los 

CAMP COROMINA 

Urbanisme a la recerda 
d'una fórmula 

(Redacció).— Conegut l'acord 
desfavorable per part de la comis-
sió Provincial d'Urbanisme (H.N. 
135) entorn a la construcció de les 
vivendes socials a Camp Coramina 
ens hem adreçat a Paco González 
perquè ens assabentés sobre la po-
sició de la Comissió Municipal 
d'Urbanisme sobre el polèmic 
afer. Paco González ens assenyalà 
que aquesta comissió ha arribat a 
les següentes conclusions. 

1.— S'ha d'aprofitar la proposta 
del Ministeri de fer vivendes so-
cials donada la forta demanda 
existent d'aquestes. 

2.— Una vegada enterats de 
l'escrit de la Comissió Provincial 

d'Urbanisme s'ha buscat els dife-
rents solars de propietat municipal 
(veure mapa aparegut a H.N. 134) 
al no haver-n'hi cap que reuneixi 
les condicions idònies per ésser 
ocupat per aquestes vivendes, es 
buscarà una fórmula técnico-
jurídica adequada que permeti re-
plantejar la qualificació d'aquesta 
zona a fi i efecte de poder utilitzar 
el terrenys de Camp Coramina i 
alhora atendre els suggeriments de 
l'Associació de la Marca de l'Ham i 
de l'antic vilatenim (veure H.N. 
131). 

Aquest informe no vinculant s'ha 
elaborat per donar a conèixer en el 
Ple Municipal d'Octubre. 

PRESERVACIÓ DEL PATRIMONI 

L'equip de treball (Artal 
Canaleta-Falgueras-Joan-

Torrent) ha proposat la formació 
d'un Catàleg 

(Redacció).— Un equip de tre-
ball format per l'arquitecte Artal, 
l'interiorista Canaleta, l'arqui-
tècte tècnic Falgueras, l'aparella-
dor Joan i l'estudiant d'arquitec-
tura Torrent, s'han proposat rea-
litzar un estudi que tindrà per ob-
jecte la preservació del Patrimoni 
Arquitectònic, Històric i Artístic 
de Figueres, en aquest sentit s'han 
adreçat a Alfons Romero com a 
delegat d'acció urbanística per tal 
que faci arribar al Consistori en 
Ple la seva proposta. Aquest es-
tudi es pensa dur a terme sota su-
pervisió municipal amb els se-
güents criteris: 

A.—És imprescindible dotar a 
la política municipal d'un ins-
trument eficaç que garanteixi: 
1.— La salvaguarda dels testi-
monis arquitectònics i urbanís-
tics representatius de la història 
local. 
2.— La conservació dels pai-
satge urbà característic de la 
ciutat. 
3.— La regulació d'edificacions 
futures en funció de l'harmonia 
del conjunt urbà. 

B.— Per a aconseguir aquest 
programa cal elaborar-lo en 
base al següent pla de treball: 
1.— La metodologia emprada 
per a la selecció dels edificis a 
catalogar estarà basada en els 
següents criteris: a) valor arqui-
tectònic i-o urbanístic, b) Valor 
històric local, comarcal o nacio-
nal. c) Valor d'ús social o tradi-
cional. d) Valor simbòlic. 

2.— Es formarà un dossier per 
cada edifici catalogat que in-
formi sobre els següents ex-
trems: a) Època o data de cons-
trucció. b) Estil o data de cons-
trucció. c) Història, succesives 
modificacions i canvis d'ús. d) 
Estat de conservació, e) Estat 
juridico-legal. f ) Propietaris ac-
tuals. g) Autor amb referències 
biogràfiques i estilístiques, h) 
Fotografies, i) Plànols descrip-
tius. j) Argumentació per a la 
seva defensa. 

També es demana l'aprovació 
inicial, per a incloure'ls en l'es-
mentat catàleg, de la següent llista 
provisional d'edificis. 

Casa i Torre Gorgot, Casa 
Masdevall, Casa carrer Montu-
riol, 7, Teatre Museu Dalí; Casa 
Romaguera, Casa Alegret; 
Plaça del Gra, Casa Moner, Es-
corxador Municipal, Casa subi-
ros, Casa Cusi, Torre d'en Bach 
(CLínica Catalunya), Casa Pa-
gès, Casa Modernista 1911 c. S. 
Llàtzer, Cine Teatre Jardí, Ca-
sino Menestral, Casa Gaiter c. 
S. Pau, Sala Edison, Casa Grida, 
Farmacia i façana, Rambla, 11. 

Així com l'obligació d'aixecar 
plantes i alçats i realitzar fotogra-
fies de tot edifici, la demolició del 
qual sigui sol·licitada a l'Ajunta-
ment, de cares a conservar com 
a mínim documentalment, la 
imatge urbana de Figueres. 

Aquest tema per la seva impor-
tància es seguirà tractan a HORA 
NOVA, tot el temps que sigui 
necessari. 

PER LA COL LABORACIO DE LA C.N.T. 

Agraïment de la Comissió 
de Sanitat 

(Redacció).— Amb data del 
proppassat dimarts 18 de setembre 
Antoni Casademont com a cap de 
la Comissió de Sanitat i Assistèn-
cia Social es va adreçar per escrit a 
la CNT a fi de notificar-li que ja 
s'ha procedit a l'estudi de l'in-
forme que aquesta li va trametre. 
(Veure HORA NOVA n° 132) La 

Comissió després d'agrair la col·la-
boració oferida per la CNT, asse-
nyala que en aquests moments una 
vegada realitzat el programa de vi-
sites d'inspecció ocular arreu de 
Figueres, s'està elaborant un Pro-
grama d'actuacions de l'Ajunta-
ment en aquest sector que en breu 
quedarà enllestit. 
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COMUNIDAD DE REGANTES DE LA 
MARGEN DERECHA DEL RIO MUGA 

FIGUERES 
Convocatoria 

En cumplimento de lo que 
disponen los artículos 44 y si-
guientes de las Ordenanzas de la 
Comunidad, se convoca a la 
Junta General Ordinaria que se 
ha de celebrar el domingo día 7 
de Octubre de 1.979 a las 11 
horas en primera convocatoria, 
y a las 11'30 en segunda, en los 
locales de la A.I.S.S. de la ciu-
dad de Figueres (Gerona), con 
el siguiente 

Orden del día 

—Memoria semestral que 

presentará el Sindicato de 
Riego. 

—Examen y aprobación, en 
su caso, de los presupuestos de 
ingresos y gastos para el año 
próximo. 

—Elección de nuevo Presi-
dente (art. 14) y de la mitad de 
los Vocales del Sindicato y Ju-
rado de Riegos (art. 65 y dispo-
sición transitoria B) 

A estos fines, se ruega la pre-
sentación previa de candidatu-
ras, por escrito, en Secretaría. 

—Ruegos y preguntas. 
Figueres, 30 de Agosto de 

1979. El Presidente: José M¡ 
del Pozo. J 
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L'ASPECTE 
HUMÀ DELS 
REGIDORS 

Entrevista 

Alfons Gumbau 

CAVAS HILL 
Grandes Vinos y Cavas 

Solicita 
distribuidores para esta 

ciudad y comarca 
Interesados escribir con detalles a: 

CAVAS HILL, S.A. 

MOJA 

Alt pene des - Barcelona 

Salvador Dumanjó: Un home 
senzill a l'Ajuntament 

Salvador Dumanjó, ais ¿ios anys. 
Encara res no sabia de política. A 
la dreta, noi escolta i futbolista. 

m'han interessat, preferentment 
novel·la. 

—Diguem el nom d'un llivre 
—«Els Xiprers creuen en 

Déu», o l'últim que he llegit, «Les 
Closes», de Ma dels Àngels 
Anglada. 

—Quins peridics llegeixes? 
—Estic subscrit a l'Avui. Lle-

geixo HORA NOVA, i algun cop 
el Punt-Diari. 

—Quina opinió et mereixen 
els Aiguamolls? 

—S'ha de fer els possibles per 
res petar-los. En aquest món ens 
preocupem massa de la tècnica i 
acabem destruint la natura. Per 
tant hem de fer els possibles per 
conservar-la. 

—I de les nuclears? 
—S'haurian de posar en pràc-

tica com a últim recurs i sempre 
que hi hagi unes garanties totals 
de seguretat. Abans, també, 
s'haurien d'esgotar altres fons que 
no son prou explotades. 

—Que penses del feminisme? 
—Hi ha d'haver igualtat de 

Una passió: l'esport 
A la dreta, amb la seva dona i els 
seus tres fills; fa uns anys 

«Intento ser una persona justa 
en totes les meves actuacions» 

época de repressió que ens ha to-
cat viure. 

—T'ha marcat alguna cosa? 
—No. He tingut una infància i 

una joventut normals, sensa trau-
mes. Després tampoc res. 

—Defineixet... 
—És una cosa que haurien de 

fer-ho els altres. Diria que intento 
ser una persona justa en totes les 
meves actuacions, malgrat totes 
les defíciencies que com a humà 
pugui tenir. 

Salvador Dumanjó s'enca-
rregà en el primer cartipàs de la 
conselleria de la joventut, i ara, 
després de la remodelació del 
Consistori s'ocupa de la circula-
ció. En els últims dies, al posar-se 
en funcionament la grua munici-
pal, ha saltat a primera plana de 
l'actualitat, alhora que rebia du-
res crítiques, especialment per 

part dels automovilistes afectats. 
—Que els hi diries als usuaris 

dels vehicles afectats per 
l'actuació de la grua? 

—El fet de posar en marxa la 
grua no ha estat amb anim de 
festiguejar la gent, ni de fer diners 
a les espatlles dels automovilistes, 
sinó que és una decissió que es va 
mesurar molt abans de pendre's. 
Es va creure que la solució més 
adient per a intentar acabar amb 
l'anarquia que hi ha en materia 
d'estacionament, i per a poder 
tornar a les voreres el seu ús, es a 
dir, pels vianants. Si a algú se li 
emporten el cotxe malgrat li em-
pipi, si reconeix que feia una in-
fracció, que ho sàpiga acceptar. I 
que tot-hom procuri evitar, pel bé 
de la circulació i de tots, aquestes 
mesures extremes. 

Un gran aficionat al ciclisme 

Salvador Dumanjó i Coll nas-
qué a Figueres el 20 d'Octubre 
del 1940. Sensa antecedents en la 
familia, començà llur activitat 
política quan arrel d'unes xerra-
des amb el «malaguanyat Josep 
Pallach» es fundà el Reagrupa-
ment, pels vols de l'any 75; des-
prés amb la fussió dels tres col-
lectius socialistes passà a milità al 
PSC. 

Dumanjó ha viscut tota la seva 
vida a Figueres. L'infancia fou 
normal, com la de tots els nens 
d'aquella época; anà a col·legi als 
«fossus» i després a l'Academia 
Mercantil, a «C'an Bruguera», 
on estudià el peritagte mercantil. 

Més endavant participà en di-
ferentes activitats tals com l'es-
port, i practicà el basket, l'atle-
tisme, futbol, montanyisme... ci-
clisme, al que encara és molt 
afeccionat i al que encara s'hi de-
dica com a membre de la junta 
del Club Ciclista Empordanès; el 

va entrar a treballar a l'empresa 
Riera i Juanola, on encara hi de-
senvolupa el càrrec d'administra-
tiu. «Quan estava acabant els es-
tudis vaig agafar la feina de la 
meva especialitat que vaig trovar. 
M'agrada molt i hi estic molt bé». 

El 20 de setembre de 1965 es 
casà amb Ana Ma Gardeila, amb 
qui té tres fills: Jordi, de tretze 
anys, Xavier, de dotze, i Marc de 
sis. 

—En quin moment et vas 
sentir responsable? 

—Es difícil. De responsable no 
s'en arriva a ser mai totalment, 
sinó que contínuament has d'anar 
madurant. 

—Quines afeccions tens? 
—L'esport continua agradant-

me, encara que no puc practicar-
lo gaire perquè el poc temps lliure 
que tinc el dedico a la familia. La 
política per a mi no és un hobby, 
sinó un deure que tenim per a 
intentar fer una societat més 
justa, per la qual cosa tots hi hem 
d'ajudar i no esperar que es solu-
cioni sola o ho facin els altres. 

—Que prefereixes, el cinema 
o el teatre? 

—El teatre, per que té més va-
lor l'interpretació cara al públic. 
A més, jo n'havia fet... 

—Quin tipus de música 
t'agrada? 

—La poca que puc escoltar, la 
dels cantants catalans Lluís 
Llach, Raimon, Joan Manuel 
Serrat... 

—Que t'agrada llegir? 
—De fet a les vacances procuro 

llegir els llivres que durant l'any 

teatre, «on vaig conèixer a la que 
ara és la meva dona», i a l'escol-
tisme: «De l'escoltisme, que vaig 
ser un dels fundadors a Figueres, 
en guardo molt bon record. Per 
mi ha estat una bona escola de 
formació i de catalanitat». 

Encara estudiant, als 16 anys. 

drets entre l'home i la dona, en-
cara que hi ha coses determinades 
que els poden diferenciar; la prin-
cipal de les quals és la maternitat. 

—T'arrepenteixes d'alguna 
cosa de la teva vida? 

—Fins ara no. Si tornés a viure 
potser feria altres coses però, no 
massa diferents. 

—Quina part de la teva vida 
no voldries tornar a passar? 

—Cap en especial. Pot-ser les 
activitats que es van haver de fer 
en la clandestinitat, dins la gran 



L'Exili dels catalans a Ami 
Oferim aquesta setamana la segOna i última part de l'entrevista 

mantinguda amb Salvador Regla i Joan Quer entorn de l'exili dels 
catalans a Amèrica. En la primera meitat, publicada al darrer 
número d'HORA NOVA, s'exposaven les tràgiques circumstàn-
cies que envoltaren l'inici de la diàspora de milers de catalans a les 
acaballes de la guerra civil, ai.\i com els primers intents de resistèn-
cia i coordinació solidària, que havien de desembocar en la crea-
ció dels diversos «casals de Catalunya» estesos per Europa i 
Amèrica. Així sorgí el «Centre Caíala de Caracas», en la consoli-
dació i expansió del qual els nostres entrevistats prengueren — 
Salvador Reglà hi pren encara— part ben activa. 
-Com es desenrrotllà l'arribada J.Quer.- Hi ha un detall anec-
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d'exilliats a Amèrica? 
Joan Quer.-Mèxic i Vene-
çuela feien els països que ofe-
riren millors condicions d'aco-
lliment; sobretot, perquè hi 
havien règims democràtics que 
no reconegueren el general 
Franco. Això oferí al·licients 
als exiliats per anar-hi. Única-
ment el 1.950, amb el cop d'es-
tat que feu pujar Pérez Jimé-
nez el govern de Veneçuela hi 
hagué algunes dificultats. LLa-
vors no va poder funcionar el 
comitè d'ajuda a exiliats (so-
bretot espanyols). 
S. Reg/à.-Durantel mandat de 
Pérez Jiménez van estar a punt 
de tancar el nostre Centre Ca-
talà a Caracas. Esser-ne soci 
resultava perillós. Afortuna-
dament, poguérem recuperar 
la llibertat amb el restabliment 
de la democràcria. Aviat và-
rem remprendre amb normali-
tat les nostres activitats. 

Pla: Això és una merda! 

dòtic, que ara que-es prepara 
l'homenatge a Josep Pla, es-
devé força oportú. En un dels 
seus viatges Pla va venir a Ve-
neçuela. El qui aleshores era 
president del Centre —Guix— 
, que era molt ponderat, va 
proposar de rebre en Pla al 
Centre amb una vetllada més o 
menys d'homenatge. A uns 
quants això no ens semblava 
bé, perque tot i reconeixent el 
valor i les qualitats literàries de 
l'obra d'en Pla dins la cultura 
catalana, no podiem ignorar el 
seu passat franquista, que ens 
picaba molt. Per això vàrem 
dir a en Guix: 

-Mira que pots fer una ves-
sada. En Pla no ha pas dema-
nat de venir aquí, Doncs, 
dexeul-lo tranquil, perquè po-
dríeu ferir la susceptibilitat 
d'alguns socis, entre els quals i 
som nosaltres. Cal reconeixer 
que Pla és un gran escriptor, 
però dins la seva obra hi ha una 
«Historia de la segunda Repú-
blica», publicada en castellà 
als primers anys de la postgue-
rra, que ens deixa blaus. 

Això no obstant, la Junta 
Directiva que no, que en Pla 
era un home molt representa-
tiu i que la vetllada s'havia de ' 
tirar endavant. Nosaltres no hi 
vti dqr anar... 
S.Reglà.- rampoc no hi vol-
gueren assistir Pau Vila. Car-
les l'i i Sunyer. Pere Grasses i 
Rossend Carrasco i Forrni-
guera. germà de l'afusellat. 
(August l'i i Sunyer ja havia 
traspassat). Jo hi vaig ser... 
però ens va sortir el tret per la 
culata. Quan en l'la va arribar 
fou conduït a les div- rses es-

, , t u l .«». 
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Avinguda Bolívar: Una imatge del desenvolupament veneçolà en el qual els catalans hi han , 
contribuït 

Entrevista amb Salvador Reglà i Joan Quer sobre el Ç 
tances, que li foren gentilfrient 
mostrades. Finalment, li ense-
nyaren la sala més valorada del 
Centre: Allà i havia una repro-
ducció de l'estàtua de Rafael 
de Casanova, un quadre repre-
sentant el llegendari origen de 
la senyera,...coses que nosal-
tres consideràvem sagrades, 
pel que representaven de Ca-
talunya. Hi havia també un 
bust de Campanys, una estàtua 
de Simón Bolívar, llibertador 

, de Veneçuela, fotos d'Agust Pi 
i Sunyer, una placa de broze 
amb els noms dels ex-
presidents de la Generalitat, 
un grapat de terra de Catalu-
nya, una pedra de Montserrat, 
trofeus esportius guanyats per 
seccions del Centre... 

—Tot això és una merda! fou la 
inversemblant reacció de Pla: 
ens vam quedar glaçats. No el 
vam treure a puntades de peu, 

perquè era una persona gran, 
però... 

Joan Quer.-...D'això deu fer 
deu o dotze anys... si no re-
cordo malament, també us va 
dir que els responsables del 
que passava a Catalunya érem 
nosaltres, els refugiats: 
—Cap allà heu d'anar, cap a 
casa vostra! 

S.Reglà.- Jo ja no vaig anar al 
sopar... 

J. Quer.- Nosaltres ja ha-
viem advertit en Guix. 

S.Reglà.- Es que hi havia ga-
nes boges de prendre nexes 
amb Catalunya... 
—Podieu seguir el que passava 
i es feia a Catalunya? 

S. Reglà.- Amb detall. Perquè 
hi havia al Centre totes les ten-
dències de partits, que tanma-
teix no povocaven cap baralla 
interna disn l'entitat. Tots hi 
eren unitàriament. Les infor-
macions venien a través dels 
contactes que la gent tenia 
amb els seus partits de Catalu-
nya. Al Centre Català també 
hi ha residit una delegació de 
l'Assemblea de Catalunya. 
Quan aquí es detenia algú, per 
motius polítics, nosaltres ens 
mobilitzàvem per recollir di-
ners de seguida i així poder-los 
treure. Igualmtfntf ho feiem 
quan multaven alguns del can-
tants de la Nova Cançó. Feiem 
el que podiem... 

Quan a Catalunya es feia al-
gun acte significatiu, per 
exemple el Manifest d'Intel-
lectuals de Montserrat, nosal-
tres en feiem còpies i les distri-
buíem a tots el socis del Centre 
Català. Així podíem estar al 
corrent de tot el que hi 
passava. 

—Com resolíeu la qüestió de 

la llengua catalana en un medi 
castellà, sobretot amb el vostres 
fills? 

S. Reglà.— És un problema 
molt greu. Lògicament, els 
meus nanos tenen totes les se-
ves amistats veneçolanes. 
Molts pares els hem ensenyat 
el català i els hi hem parlar... 
però això no ha estat fàcil. De 
vegades els fills no ho veuen 
clar i arriba un moment que els 
pares tampoc no els podem 
obligar. Molts s'han casat amb 
veneçolanes i per tant ha estat 
dicífil mantenir la llengua. Al 
Centre Català es feia tot en ca-
talà o no es feia: teatre, confe-
rències, etc. No afluixàvem. 
Llavors els nanos, que a l'es-
cola i al ser entorn social s'en-
voltaven de castellà, ens ho re-
butjaven. Com més passava el 
temps, més s'anava agreujant 
el problema, perquè no venien 
noves fornades de catalans. 
Després de trenta anys, aque-
lles nanos de llavors ara són 
professionals amb mullers i fi-
lls veneçolans i poc es recorden 
del català i de Catalunya. 

J. Quer.— Recordo que la 
coral del centre Català, només 
cantava en castellà l'himne de 
Veneçuela... 

S. Reglà.— És que si no ho 
feiem així. ens hauríem trobat 
aviat amb un Club normal. Hn 
aquesta línia de mantenir el ca-
talà vam aconseguir que set-
manalment Ràdio Caracas 
emetés els dissabtes dues hores 
en català. 

—Potser seria interessant 
que ens expliquéssiu algunes de 
les aportacions catalanes a la 
cultura veneçolana. 

S.Reglà — El que han do-
nat a veneçuela Pau Vila, Pere 
Grassa, August Pi iiSunyer. 



lenca 
ha estat extraordinari, tots ells 
han estat honrosament conde-

v COrats pel govern veneçolà. 
Pere Grasses, per exemple, ha 
donat seixanta mil volums de 
la seva biblioteca a la Universi-
tat Veneçolana. El tenen com 
un Déu. 

És el qui més ha estudiat la 
figura de l'humanista veneçolà 
Andrés Bello, que fou profes-
sor dc Simón Bolívar. Els ente-
sos en l'obra i la figura de Be-
llo, consulten inevitablement 
Pere Grasses. Pau i Marc Au-
reli Vila són els autors de nom-
brosos i importants estudis so-
bre la geografia de Veneçuela. 
La «Societat de Medicina Es-
perimental», l'ha fundada 
l'August Pi i Sunyer. 
Imagincu-vos que hi ha un col-
legi a les afores de Caracas que 
porta el nom d'August Pi i 
Sunyer, però els nens no saben 
pronunciar-lo. 

El Centre Català era el lloc 

que la premsa i cl canal 2 de 
televisió informessin de tots els 
actes de repressió que es pro-
duïen a Espanya. Les fotos dc 
les manifestacions que hi ha-
gué a Barcelona al febrer del 
76, tan fortament reprimides 
per la policia, varen ser divul-
gades a tot Veneçuela per la 
petita pantalla. 

El dia que la Principal de la 
Bisbal va interpretat la Santa 
Espina havíeu d'haver vist 
aquells exilats contant i plo-
rant dempeus! 

Quina creieu que hauria dc 
ser la relació dels centres cata-
lans, ara con ara, amb les insti-
tucions que es van configurant 
en el marc de la nostra autono-
mia? 

S. Regla.— Crec que cl que 
ara cal establir és un nexe cul-
tural. Tenim set de les coses 
d'aquí. Però, és clar, tot ho 
hem de pagar nosaltres i les 
depeses d'aquests trasllats i in-
tercanvis són molt fortes. Si es 

lucran catalanes, otro gallo 
cantaria...A part d'aquest tò-
pics, el cert és que els polítics 
d'allà estan força al corrent del 
que ha passat i passa aquí a 
Catalunya, i solen entendre bé 
el nostre problema. Aquest és 
un objectiu que tampoc no 
hem de perdre de vista. • • * 

Ens acomiadem sota els 
porxos acollidors, oberts a 
l'ample nord d'un Empordà 
acaronat pel darrer sol d'estiu. 
Mentre enfilem les giragonces 
del camí de tornada, deixant 
enrrera la imatge silenciosa i 
austera de Sant Mori, ens hem 
sentit interpel·lats per tants ho-
mes i dones anònims que varen 
saber mantenir viva la seva es-
perança enmig de l'aspra deso-
lació d'un exili la fi del qual 
cada cop apareixia més 
llunyana... 

Jordi Pla i Alfons Romero 

1 Centre Català de Caracas 
i on hi trobaves l'escalf familiar, 
• la segona llar. Ara dels seus 

iniciadors ben pocs en queden. 
L'actual president del Centre 
és nat a Veneçuela i sent ben 
dins Catalunya. Ara darrera-
ment han vingut alguns cata-
lans nous, sobretot industrials, 
i ja es comencen a integrar a les 
divereses seccions del Centre 
Català. 

J. Quer.— Recordo que, al 
marge de les activitats del Cen-
tre, dins les competicions fut-
bolístiques oficials, un any va 
venir el Barça. Hi havia un en-
tusiasme fantàstic: tots els ca-
talans del Centre (que no dels 
centre) vam anar a l'estadi 
amb senyeres i se'n va posar 
una tot al vol en el camp. Però, 
va venir el representant del 
Barça i ens va dir: —Si no 
traieu la senyera no es comença 
el partit. Era la por a les repre-
sàlies per part de l'ambaixada 
espanyola. 

S. Reglà.— El Centre Ca-
• tala de Caracas sempre ha pro-

curat donat vistositat a l'arri-
bada de personalitats de Cata-
lunya: quan va venir la Núria 
Espert, la vam ajudar molt a 
tenir èxit, a divulgar-la. vàrem 
aconseguir que la premsa se'n 
Ics àmpliament ressò. També 
Vàrem promoure representa-
cions dels Joglars i actuacions 
Oc cobles La Princial de la Bil-
baí, Girona, Montgrins... 
Amb aquesta última vàrem ba-
llar sardanes al bell mig de la 
(llaça Bolívar a Caracas, i tot-
hom ens seguí amb respecte i 
atenció. També vàrem tenir 
Vntre nosaltres l'Alexandre 
Oeulofeu que ens explicà la 
¡seva teoria de la matemàtica 

. la història. 
Q u a n va venir en Fraga a 

Veneçuela, vàrem aconseguir 
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El Port de la Guaira: Per qui entraven els exilats a Veneçuela. 

pogués col·laborar una mica 
des d'aquí ho tindríem més ac-
cessible. Per exemple, ens és 
impossible poder subvencio-
nar nosaltres sols un contracte 
a la Coral Sant Jordi, posen 
per cas. això ens ajudaria a 
mantenir aquest caliu de Cata-
lunya que se'ns està escapant 
de les mans. Aquests vuit-
cents cinquanta socis, molts 
més si comptem llurs famílies, 
són una comunitat dc catalans 
que també ha dc ser tinguda en 
compte. 

Ara ta uns dies vaig tenir 
una entrevista amb el presi-
dent de Veneçuela, Herrera 
Campins, que és nét de mallor-
quins, i em va dir: —Sé que hay 
un pueblo en Tarragona que 
lleva mi nombre... Em deia que 
les quotes inicials per comprar 
apartaments s'han de posar 
molt baixes perquè els veneço-
lans no estalvien, i afegí: —Si 

August Pi i Sunyer; primer Pre-
sident del Centre Català 
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Columna de 
medicino 

Sobre vacunación 
1- Se mil iti cl curso escolar; los niños deben estar vacunados. 
2- Es responsabilidad paterna vacunarlos. 
3- Pensar que no vacunar o vacunación incorrecta puede arrastrar al 
niño a graves problemas, incluso tic muerte. 
4- No confundir el «suero» con la «vacuna». El suero tiene acción 
limitada (3 semanas) y menos seguridad. 
5- Los peligros de la vacunación son ran>s, los beneficios enormes. 
6- Las empresas con operarios con riesgos de heridas deberían 
aconsejar la vacunación antitetánica. Suprime el peligro y reduce 
costos. 
7- Nunca es tarde para iniciar la vacunación. Si su hijo no ha sido 
vacunado, consulte a su médico. 
8- Iai Comisión de Sanidad en fecha próxima entregará cartillas de 
vacunación. 
9- ( onsultar y seguir consejo médico. 
II)- Los españoles deben estar vacunados con: I V. antituberculosa 
(BCG), 2- V. antipolio,3- V. antiviruela, 3- V. antidifieria, tétanos, 
pertusis -tosferina- (DTP) 
II I .os datos que siguen se refieren en particular a la vacunación en 
los primeros años. 
Vacuna antituberculosa (BCG) 
Aconsejada de forma selectiva al sector social, poco favorecido o con 
riesgo de contagio. 
-Pueden existir reacciones secundarias. 
-Una vez vacunado las reacciones tuberculínicas serán positivas 
(persistencia de sensibilidad postvacunal). Por ello puede enmascarar 
urn tuberculosis posterior. 
- No confiere protección completa ni duradera. 
- C'alendarlo: En las casos aconsejados de debe vacunar en los 
primeros días de vida. 

Vacuna antipolio 
- Con esta vacuna (oral) la polio ha casi desaparecido de EE.UU. 
(dos casos en 1.976). 
- La vacunación bien programada confiere gran y prolongada 
inmunidad. 
- En los adultos sólo se vacunará a personas con elevado riesgo 
(Médicos Técnicos Sanitarios Etc. 
- Calendario: Sigue las fechas de la DTP. primera, segunda y tercera 
dosis con un mes de ¡ntervulo administrando la primera dosis a los 3-4 
meses. Primera revacunación a los 18 meses, segunda revacunación a 
los seis años, tercera a los once y cuarta u los 16. 

Vacuna antidiftérica, antitetánica, antitosferina (DTP)-
(Trivalente) 
- Mudui inmunidad y prácticamente ningún problema. 
- La anti P debe eliminarse a partir de los seis años pues puede 
provocar efectos secundarios. (A partir de esta edad utilizar DT). 
• Calendario: Exactamente igual a la DTP, es decir, primera, 
segunda y tercera dosis, un mes de intervalo. La primera a los 3-4 
meses. Primera revacunación a los 18 meses, segunda revacunación 
D'la losó años, tercera revacunación Talos II. 
- La vacuna antitetànica se aconseja a toda persona con riesgo de 
heridas (3 dosis con un mes de intervalo, una al año de 
revacunación). 

Antivariólica 
- Eñ EE. UU ya no es obligatoria. La viruela ha sido erradicada del 
mundo gracias a las campañas masivas de vacunación. 
• Peligros poco frecuentes, pero existen. Pueden ser serios. Añadir 
una Ciammaglobulina Antivacuna simultáneamente u la misma. 
- Vacunar a partir del año. 
- í usos especiales de vacunación: Viajes a Etiopía, Centros Hospi-
talarios con riesgo (Viajes a países cuya legislación lo obliga). 
- Calendario: Aproximadamente a los K) meses primo-vacunación. 
Primera revacunación a los 6 arios. (Deben esperarse es un futuro 
próximo rtornuis de sanidad que dicten la conducta a seguir). 

-Otras 
- Antisarampión: • Excelente seguridad. 
- Antirubeola: - Una sola al año. 
- Indicada en mujeres adoslecentes y adultas que no hayan sufrifo 
dicha enfermedad (¡Ojo!. No se debe quedur embarazada a los tres 
meses siguientes a la vacunación antivariólica). 
- Antimeningitis. - Existen vacunas contra los tipos A, C. 
- Los casos de nuestra comarca son generalement tipo li, contra el 
que no existe vacuna. 

Ernest Vila i Forment wf 
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El Consell de la Joventut 
Vol organitzar un servei de colònies 

NOTICIARI DALINIA 

El monument de la » 
infantesa ofert per 
UNICEF, Criticat 

(Redacció).— Referent, a la úl-
tima reunió del Consell celebrada el 
dilluns dia 24 de setembre a l'Ajun-
tament, destaquem per la seva im-
portància la iniciativa del Consell 
d'organitzar pel proper estiu un 
servei municipal de colònies pels 
nens de Figueres. Creiem que 
aquesta tasca pot ésser molt impor-
tant per a ib riostra comunitat i ja 
des d'ara es començaran a fer les 
gestions per endegar-ho. 

Cal assenyalar també que en 
aquesta reunió varen adherir-se al 
Consell, les Joventuts d'Esquerra 
Republicana, que organitzaran un 
simpósium sobre joventut que es ce-
lebrará a Figueres els dies 12, 13, i 

14 d'Octubre. 
Amb motiu de l'anunci de la col-

locació d'un monument dedicat a 
la infantesa al Parc Bosc Municipal 
promogut per la Unicef, el consell 
de la Joventut creu necessari 
manifestar: 

«La seva estranyesa i preocupa-
ció davant la intenció de la delega-
ció local de la Unicef d'oferir un 
monument commemoratiu de 
l'Any Internacional del Nen a la 
nostra ciutat. Aquesta estranyesa 
ve donada per l'escala de prioritats 
d'aquesta institució, ja que creiem 
que avui per avui es pot donar un 
molt millor destí als diners que pot 
costar aquest monument. Donada 
la desatenció en que es troben els 
nens figuerencs en tots el camps, 
pensem que per tal de commemorar 
aquest any Internacional el que cal 

fer és començar d'alguna manera a 
omplir aquest buits i és en aquest 
sentit que el Consell Municipal de 
la Joventut, en aquests moment, hi 
està treballant. Per tot això, podem 
oferir a la Unicef tota una pila d'al-
ternatives al monument, que po-
dem discutir conjuntament i que 
poden anar des d'organitzar una 
setmana infantil, a crear i millorar 
les activitats i equipaments pels 
nens de la nostra ciutat, com poden 
ser, una biblioteca infantil, guarde-
ries, activitats d'esbaijo, concur-
sos, millores a les escoles, excur-
sions, etc. 

El Consell Municipal de la Jo-
ventut queda a disposició de la de-
legació local de la Unicef per parlar 
de tot això i també s'ofereix a col-
laborar en la realització d'aquestes 
propostes. 

GALERIA FAJOL 

Aguilar Moré 
«La seva pintura porta al 

record d'un món perdut» 
(MC) 

Per l'exposició aniversari de 
la seva galeria, Josep Fajol ha 
aconseguit que fos Aguilar Moré 
el qui exposés. El dimarts 25 el 
pintor barceloní i la seva se-
nyora Anna Vila, qui ha estat la 
seva model, secretària i fins i tot 
en un començament venedora 
de les seves obres, varen deixar 
el seu refugi de Cadaqués — 
Blanca Vila cubistisada que ha 
representat per a ell una fita en 
la seva pintura tant a nivell de 
forma com de figura, transfor-
mant alhora la seva paleta i la 
seva forma de pintar— per assis-
tir a la inauguració de 
l'esxposició. 

Ramon Aguilar Moré és fill 
d'una acomodada família barce-
lonina de metges i pintors que es 
va tenir que exiliar a Amelie-les-
Bains a resultes de la guerra ci-
vil. Fou en el sanatori, al costat 
d'Evarist Vallès on es produí la 
seva il·luminació vocacional, 
apartant-se de qualsevol profes-
sió, ofici o treball que no fos el 
de la pintura a la que porta ja 
entregat 30 anys des d'aquella 
llunyana primera exposició a la 
Sala Rovira. Malgrat el treball 
del temps continua amb les se-
ves traces de «poeta arruinat» 
com quan era un sommiador de 
fabulosos personatges que in-
corporava als singulars còmics 
d'aventures imaginàries que 
feia entre classe i classe. Avui el 
nom d'Aguilar Moré ha aconse-
guit un notable valor de canvi 
internacional exposant a 
EE.UU (Filadèlfia, New York, 

Chicago), França (París, Can-
nes), Anglatera (Londres), 
Suissa (Ginebra), i és un del ha-
bituals d'una galeria de la cate-
goria de la Isy Branchot de Bru-
sel·les. Ha exposat junt a artis-
tes de la categoria d'un Alaux, 
Buffet, Dalí, Delmotte, Del-
vaux, Ensor, Foujita, Janseis, 
Magritte, Servaes i Vilaemink. 

L'actual exposició de la Gale-
ria Fajol seguint una de les seves 
constants, ja apuntada per en 
Cortés arrel de la seva segona 
exposició a la Sala Rovira, més 
que una mostra individual en 
sembla una de col·lectiva. Din-
tre de la seva fluriforme nova 
figuració hi ha de tot: retrats, 
figures, nus de noietes, bode-
gons, escenes de carrer, paisat-
ges solitaris amb cels de plom de 
llocs perduts en el mapa a la re-
cerca dels quals sempre va Agui-
lar en els seus permanents viat-
ges, prenent constants apunts 
d'escenes plenes d'acció i movi-
ment. En tots ells es nota una 
vocació sintètica entre el classi-
cisme i l'art modern. El seu llen-
guatge consolidat en torn als 
anys 50 ha travessat el cubisme, 
l'expressionisme, el fauvisme, 
l'hiperrealisme, l'informalisme, 
el neoimpressionisme i el nalf 
roussionà entre d'altres. La seva 
pintura ha anat assimilant els 
nous mètodes, les noves tècni-
ques, però ell hi ha aportat un 
«touch» especial, producte 
d'una actitut conscienment in-
fantil sobre la matèria treba-
llada. Acostumat tota la seva 
vida a captar amb celeritat tota 
classe de moviments en ballets 
—en particular els del Gran 

Teatre del Liceu— cirques, ca-
rreres de cavalls, camps de tenis, 
cabarets, musi-halls i els dife-
rents balls segons el ritme del 
moment (rock, madison, char-
leston, twist...) Aguilar Moré 
amb traç ràpit reprodueix l'en-
gendrament de formes belluga-
disses que sempre acaven 
escapant-se. De quadre en qua-
dre es pot anar seguint la dialèc-
tica entre dibuix i color i es pot 
gaudir de l'esclat d'uns colors vi-
brants. En definitiva es pot dir 
que Aguilar Moré, aquest home-
not per qui el temps desconegut 
te més força que el conegut, està 
travessant, amb tot els seus ba-
gatges, una fase de transició cap 
un punt indeterminat que no 
deixarà de recercar. j 

A PERPINYÀ I CERET 
Exposicions 
d'Antoni Obanos 

A la «Salle Aragó» de Perpi-
nyà i la «Galerie du Syndicat d'Ini-
ciative» de Ceret, ha exposat amb 
notable èxit el pintor figuerenc 
Antoni Obanos Bamés. De la seva 
obra, especialment dels paisatges i 
marines que ha presentat, publica-
rem una àmplia ressenya en la pó-
xima edició del periòdic. 

Monografia 
d'Evarist Vallès 

Dins d'aquest més d'octubre es 
presentarà a la Galeria Art—3 el 
llibre de lluís Racionero Evarist 
Vallès, editat per la mateixa gale-
ria dins la col·lecció «Monografies 
empordaneses». D'aquest fet que 
ja ha tingut un pròleg a Cadaqués, 
tal com vàrem informar, i de l'ex-
posició actual a Art—3, n'oferi-
rem una crònica detallada la set-
mana vinent. 

ORGANITZAT PER E.R.C. 

Seminari sobre la dona i la joventut 
Redacció).— La secretaria de 

Premsa de la Secció comarcal 
d'ERC ens comunica que: 

«La Secció comarcal de l'Alt Em-
pordà d'Esquerra Republicana de 
Catalunya a organitzat pels pro-
pers dies 12, 13 i 14 d'aquest mes 
d'Octubre un Seminari que tractarà 
sobre La presència de la dona en 
la societat d'avui i que tindrà lloc 

a l'Hotel Travé de Figueres. 
Aquest seminari té com a fita 

principal establir un programa —a 
partir d'unes conclusions finals— 
que serveixi de base per a futures 
mesures polítiques. Aquestes con-
clusions finals estaran a la disposi-
ció de tots el participants en l'es-
mentat Seminari». 

Aprofitant l'avinentesa per a in-
formar que: 

SENSE PENA 
NI GLÒRIA 

Es cumplí 
el cinquè 
aniversari 
del Museu 

El dia 28 de setembre es va cum-
plir el cinquè aniversari de la inau-
guració del Teatre-Museu Dalí. 
El aleshores sots-president primer 
del Govern i ministre de governa-
ció Garcia Hernández amb el Mi-
nistre de la vivenda Rodríguez de 
Miguel varen presidir l'acte. Dalí 
es va fer esperar tres quarts 
d'hora. Des de la capital del món 
Vila-sacra, va arribar amb una de-
liniana caravana en la que no falta-
ven les majorettes, la banda de 
música, els gegants i els caps gros-
sos i fins i tot un elefantet. Se li 
imposà la medalla d'or de la ciutat 
i es va procedir al lliurament de les 
obres executades en el Museu pel 
Ministeri de la Vivenda a l'Ajunta-
ment; d'aquest en processó es va 
anar al Museu mentre s'interpre-
tava, per la Coral Polifònica de 
Calella i Banda militar de Girona, 
l'himne del Museu Dalí, amb mú-
sica de Ernesto Haffter i lletra de 
Dalí. L'entrada al Museu fou en 
massa, era com una bunyueliana 
allau banyada en aigua de pluja. 

NO ES GRABÀ 
«LA VERDAD DE... 
SALVADOR DALÍ» 

(Redacció).- La notícia de la 
realització del programa «La ver-
dad de ... Salvador Dalí» anun-
ciada a «bombo y platillo» per al-
gunes publicacions de les nostres 
comarques, no es va confirmar. El 
programa no es va dur a terme. I 
l'Ajuntament no va rebre cap co-
municació oficial que aquest esti-
gués previst de fer-lo. Fins i tot 
Sabater va visitar l'Alcalde per tal 
de desmentir la notícia 

Reunió del 
Patronat 

(Redacció).- Ja hi ha data per la 
reunió de la nova Junta Rectora 
del Govern pel Patronat de la Fun-
dació Pública de Serveis Teatre-
Museu Dalí. Es celebrarà el pro-
per dia 4 d'octubre. 

A l'ordre del dia de la reunió es 
recullen tots aquells temes que da-
rrerament han estat comentats 
amb insistència en els mitjans dali-
nians així per exemple: la renova-
ció de Patronat, les mesures de se-
guretat en el Teatre-Museu, la 
seva ampliació, l'increment de la 
taxa de visites, el funcionament de 
la Institució i els comptes d'ingres-
sos i pagaments. 

La 
joventut 
disminuïda física 

Dins els problemes més difícils 
que té feiYFoblemàtica juvenil a la 
nostra ciutat, hi ha el problema de 
la joventut disminuïda, que plan-
teja una sèrie de qüestions sense 
solució si no hi posem tots de la 
nostra part. 

Aquí a Figueres hi ha molts ca-
sos, des del disminuït que no pot 
rebre una educació normal per no 
haver pogut anar a l'escola, fins el 
jove disminuït que busca feina, i jo 
crec que totes dues situacions són 
greus i necessiten una solució ade-
quada. Sobre el poblema de l'edu-
cació s'ha de començar per l'edu-
cació de pàrvuls passant per la Ge-
neral Bàsica i si el jove se sent amb 
ganes de continuar, doncs també; 
però cal tenir molt en compte que 
tot això no ho podrem aconseguir 
fins que no s'eliminin les barreres 
aquitectòniques; creiem que tota 
escola pública hauria d'estat adap-

tada pels disminuïts, i aquesta se-
ria una forma d'evitar que hagues-
sin d'anar a una escola especial. 
Quan dic això, estic pensant en 
una educació justa, què vol dir 
això? que els directors de les esco-
les han d'estar conscienciats d'a-
quest problema. Per acabar aquest 
article diré que a nivell del Consell 
Municipal de la Joventut de Figue-
res, es té molt en compte el pro-
blema i que serà estudiat a fons en 
el Llibre Blanc de la joventut que 
ara s'està projectant. També en el 
Casal de la Joventut s'està projec-
tant una rampa per tal que hi pu-
guin accedir sense trabes els joves 
disminuïts de Figueres, però no ho 
hem aconseguit tot encara, però 
confio que aquest article pugui 
contribuir a treballar més sobre 
aquest tema. 

Lluís Casado 

«Pot participar en aquest Semi-
nari qualsevol col·lectiu, grup polí-
tic, Associació, etc.. que estigui in-
teressat en la problemàtica Social 
de la dona. Per fer-ho només cal 
posar-se en contacte amb la Secció 
Comarcal d'ERC a la seva seu del 
Carrer Girona 18, Tel. 50 77 30 on 
es donaran els aclariments es-
caients de 11 a 1 del matí i de 6 a 8 
de la tarda». 

Compañía de seguros 

de ámbito nacional necesita 
agentes para las plazas de 
Gerona, Olot y Figueres 

Interesados presentarse en FIGUERES 
Cl Monturiol, 11 - Entio. - 2a 

jueves y viernes de 12 a 14 y de 18 a 20 H. 
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Correspondència Alegria 
Després de la carta a 

l'HORA NOVA, adreçada a 
l'ajuntament, en Sam ha 
anunciat una sèrie de recitals 

al Liceu. La notícia, que és 
d'agència, no especifica si els 
recitals els donarà ell, o es 
limitarà fer d'home-anunci. 

Declaracions 
Per fí Sam ha aclarit 

l'enigma dels seus reci-
tals, gràcies a una nota de 
premsa, feta, per cert, 
amb un paper de l 'ERC, 
on entre altres coses diu: 

«Estaré una setmana al 
Liceu, on espero tenir 
molta més gent que en 
Llach. Una gent que re-
coneixerà la meva tasca 
per la música catalana». 

Ja és conegut que el senyor 
Montalat plega del Consis-
tori. El que aquesta presti-
giosa HORA BOJA ha pogut 
saber es que pel ple de la 
renúncia es pensa deixar un 
formós mustaxo. La decissió 
seves recents declaracions de 
voler montar uns festivals 
dalinians; la seva dimissió, 
una més i no l'última com és 
de preveure, seria un primer 
assaig d'aquests festivals, i el 
fet del bigoti ho confirma. 

Cridant! 
A la penúltima plana de 

l 'Empordà hi ha una deli-
ciosa secció d'amenitats 
titulada «... a mitja veu», 
que aquesta setmana 
pren unes característi-
ques especials. Mireu-ho 
sinó. L'autor, signant 
amb l'eòlic nom de Vent 
de Garbí, malgrat que 
després es queixi de la 
Tramuntana, confessa 
sentir una debilitat ess-
pecial per l'ERC. Fins 
aquí res, però es que an-
teriorment manifesta 
que abans d'aixecar el 
pardal, vol que se'l 
truqui. 

setembre 
El proppassat dissabte 

quan un regidor va arri-
bar al primer pis de l'A-
juntament, va veure com 
un grapat de funcionaris 
es disposaven a entrar al 
despatx de l'Alcaldia. 
L'home va quedar sor-
près. ¿Anaven tots a pre-
sentar llurs reivindica-
cions al batlle?. Per sortir 
de dubtes va interrogar al 
primer que li vingué bé-
.«Però que no sap quin 
dia és avui?»,li digué el 
funcionari. «Home no 
foti -va continuar- avui es 
Sant Miquel i volem feli-
citar el nostre alcalde» 
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Funcionaris 
Que els funcionaris de 

l 'Ajuntament no funcio-
nen es quasi bé un tòpic. 
Però quan s'han trobat 
que algú els ha volgut fer 
funcionar una hora més, 
ells han dit que el funcio-
nament dels funcionaris 
incrementat ha de ser 
igual al increment del 
sous dels funcionaris. I es 
que ens comentaven: «Jo 
vinc a cobrar unes 149 
pessetes l'hora, quan a la 
dona de fer feines que ve 
al despatx on jo tinc que 
anar a les tardes per a po-
der mantenir la família, 
la paguen a 175. 

Horari 
S'ha canviat l'hora. Ara 

tothom va a l'hora nova. 
Això que per set països d'Eu-
ropa és una novetat, pels ciu-
tadans de Figeures i l'Alt 
Empordà ja no ho és tant. 
Aquí anem sempre a 
l'HORA NOVA. (I alguns 
fins i tot a l'HORA BOJA). 

Monolits 
Veient l'iniciativa de l'UNI-

CEF, moltres altres entitats vo-
len regalar monolits per posar 
al parc-bosc, tot adduint que si 
una societat per l'infància re-
gala pedres, en lloc de gronxa-
dors, per posar en un lloc on 
precisament sobres les pedres i 
manquen «aparatós», ells 
també poden fer-ho. En poc 
temps tindrem més monolits 
Entre els projectes que hem vist 
ens ha agradat molt el de l'As-
sociació de Víctimes delsAi-
guats de la Ribera, i hem trobat 
per la relació que té el porjecte 
amb la finalitat de la societat. 

¡ * C o f A j > 4 T ¡ a u ¡ TATSÚ& 
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Escalfa- claraboias 
Nom d'un regidor que de 

tant marxar, el fan marxar, tot i 
que no és marxista. 

'jbjbjuow «nji j» :çpn |os 
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El Port de la Selva INAUGURACIÓ PARCIAL 

La «Casa del Mar» un fet 
En El Port de la Selva s'ha cons-

tfnafcttfl edifici patrocinat per l'Ins-
tltut Social de la Marina que s'ano-
FKrfe 6;asa del Mar. Edificieque 
conté bar, sala d'esbarjo, biblio-
teca i assistència social, i és fet de 
cara al benestar dels jubilats. 

Obert recentment el bar, s'es-
pera la inauguració del tot per 
aquesta tardor. En demanarem 
dades concretes1 i procurarem 
donar-ne una extensa informació 
en el moment oportú. 

Si se'ns va acudir fer esment d'a-
questa nova Casa del Mar no és pas 
per atzar. És, sobretot, perquè 
està edificada en el mateix lloc on 
abans hi havia la Casa del Gremi. 
Aquella Casa del Gremi tan inte-
grada al tarannà mariner de molts 
dels nostres passats, i de nosaltres 
també, per diferents conceptes. 
Primordialment per haver de 
servir-se, els patrons de pescadors, 
de dues grosses calderes on te-
nyien les xarxes, cosa sovint neces-
sària, i tenir-les a punt quan calia. I 
per altra part era també un lloc de 

repòs i d'esplai apropiat per a 
sostenir-hi llargues i profitoses 
converses, o de trobada o d'espera 
per fer-se a la mar en una mancada 
de temps. 

Tot i alegrant-nos dels avantat-
ges que porta el progrés, i 
felicitant-nos de l'obertura d'a-
questa Casa del Mar, no podem 
deixar de recordar un passat ven-
turós en companyonia, sacrifici, 
honradesa i treball perillós. 

Pensant així, i amb certa nostàl-
gia, dedico el següent senzill 
poema a tots els vells llops de mar 
desaparescuts, i vivents, que per 
sort, encara en resten. 

La Casa del Gremi 

En un poble de la costa 
tenien els pescadors 
un lloc tranquil i espaiós 
que per ells van fer a posta. 
Era «La Casa del Gremi», 
guardadora de l'Art Gros, 
on trobaven el repòs 
i el benestar com a premi. 

PROMOCIONES 
FIGUERENSES, s. A 

Calle Vilafant, 17 Tel. 50 26 49 

OFRECE EN FIGUERES : 

a) CASAS CON JARDIN 
DE 215 m' EDIFICADOS - 6RAN CALIDAD 
Garage. Comedor-Estar. Gran cocina. 
4 dormitorios dobles. 2 baños - 1 aseo. 
Estudio. Atico. ¡¡¡LLAVES EN MANO!!! 

DE 145 m. EDIFICADOS - GRAN CALIDAD 
Garage. Comedor-Estar. Cocina. 2 ba-
ños. 4 dormitorios. 

b) PISOS GRAN CALIDAD 
PISO CENTRICO (calle González de Soto) 
4 dormitorios. 2 baños. Gran terraza. 

PISO EN CTRA BARCELONA ¡¡llaves en mano! 
4 dormitorios. 2 baños. Comedor-Estar 

c) SOLARES 
EDIFICABLES 100% 

De 181 m.2 en c. Méndez Núñez 
De 140 m.2 en c. Méndez Núñez ( e s q u i n a F o r t i à ) 
De 227 m.2 en c. Fortià 
De 160 m.2 en c. San Antonio 
Dé 203 m.2 en c. San Antonio ( e s q u i n a F o r t i á ) 

GARANTIZADA LIC. OBRAS HASTA 5/6 PLANTAS 

SOLICITE INFORMACIÓN 
PERSONALMENTE EN : 

Revifava els vells la flaira 
de tint, de teia i de sal 
que com encens del Casal 
purificava tot l'aire. 
I repassaven la història 
d'ones, peixos i llaguts, 
fets del mar per ells viscuts 
fent-ne llegenda o memòria. 
Tesant l'estrop per les platges 
0 les cales amb l'artet, 
a l'hivern desota el fred, 
a l'estiu sota els oratges. 
Nits de pesca de l'encesa 
des del Far al Cap de Creus 
preparats tots els arreus 
per emprendre llur comesa, 
1 en compacta companyia 
xarxa i braços per calar 
per tal de guanyar-se el pa 
amb l'esforç de cada dia. 
Avui, dels vells la constància 
marinera s'ha perdut, 
i la barca i el llagut 
ja per molts no és motiu d'ànsia. 
Sort que algun cor s'embriaga, 
encara, d'aires del mar 
i es mantindrà en cada llar 
de pescador, la nissaga! 

Jaume Quintana 

DIUMENGE 

Assemblea 
dels regants 
de la Muga 
(Redacció).— El proper diu-

menge 7 d'Octubre a les 11 del 
matí en els locals de l'AISS es 
celebrarà l'Assemblea General 
Ordinària de la Comunitat de 
Regants del marge dret del riu 
Muga. En aquesta Assemblea 
s'elegirà el nou President i es 
renovarà part de la junta, i des-
prés de presentar-se la memò-
ria semestral s'examinarà el 
proper pressupost. Es reco-
nama als regans que no faltin 
en aquesta important reunió. 

Secció 
Vinícola 
ESTRALLS DE LA 

TRAMUNTANA.— La tramun-
tana que bufà dies passats ha dei-
xat sentir els seus afectes sobre les 
vinyes. Com que els raïms eren 
madurs, molts varen caure a terra 
perdent-se molts de grans. El po-
ble més afectat ha estat Espolla on 
possiblement la collita d'aquest 
any arribarà a ser inferior a l'ante-
rior, circumstància que no es donà 
a cap altre poble de la comarca. 

JA NO QUEDEN CARROS.— 
De mica en mica els treballs de la 
vinya es van mecanitzant. Primer 
foren les rodes de goma incorpora-
des als carros, després l'aparició 
dels tractors i ara la substitució 
dels remolcs per volquets. A la 
majoria de cooperatives existeixen 
ja uns molls de descarrega pels 
remolcs-volquets que dónen més 
rapidesa a les feines de portar els 
raïms als cellers. Això pot suposar 
també la desaparició d'aquí uns 
anys de les lemals, ja que els raïms 
collits es tiren directament als re-
mocs. També van desapareixen els 
carros i els animals. Concretament 
aquesta verema tenim notícies que 
a dues cooperatives, la de Pau i la 
de Garriguella, els dos últims pa-
gesos que hi portaven els raïns 
amb carro tirat per animal han tra-
ginat ja amb tractor. 

LA VEREMA MECANIT-
ZADA.— Una de les substitu-
cions més complicades de l'home 
per la màquina és la feina de collir 
els raïms. Des de fa anys existeixen 
ja màquines que ho fan però s'ha 
dubtat força del seu rendiment. 
Lentament, però les tècniques es 
perfeccionen i potser no tardarem 
en veure'n per les nostres comar-
ques. El diari l'Independent (26-9-
79) informava que a la regió del 
Languedoc-Rosselló hi havia ja en 
funcionament vuit-centes màqui-
nes de collir raïms que representa-
ven el 10 per cent del total i aques-
tes anà ven en augment. Les últi-
mes màquines sortides al mercat 
realitzen la feina de 40 collidors i 

La verema 
mecanitzada 

molt possiblement dintre de poc es 
podrà verificar que la desaparició 
de les colles és la próxima etapa de 
la ràpida modernització de les tèc-
niques vitivinícoles. 

MES VEREMADORS CAP A 
FRANÇA.— Encara al llarg d'a-
questa setmana han anat arribant 
veremadors a l'estació de Figueres 
procedents de diverses regions 
d'Espanya i amb destí cap a les 
zones vitivinícoles franceses. Tot i 
que les seves condicions de treball 
han millorat ostensiblement i són 
molt més ben atesos, encara es 
veuen obligats a traslladar-se amb 
penosos viatges. Dijous passat 
vam xerrar amb alguns d'aquests 
vermadors que esperaven a l'esta-
ció de Figueres un tren que els por-
tés cap a França. Eren les sis de la 
tarda i hàvien passat ja més de 30 
hores en tren des deia seva sortida 
de Granada. Un d'ells ens va dir: 
No se donde vkmos, ya nos lo di-
ran, aunque nie parece que en el 
contrato ya dice algo. Pels altaveus 
de l'estació els deien que deixessin 
les maletes a les andanes i que fes-
sin cua per legalitzar els contractes 
á l'Oficina d'emigració. Un d'ells, 
al costat nostre, es lamentava: Lle-
vamos dos días sin comer caliente. 
Desde que salimos solo hemos co-
mido cuatro bocadillos; con lo bien 
que vendría una sopa caliente, tots 
desconeixien l'hora de l'arribada a 
França, els dies que s'hi estarien, 
les condicions concretes en què 
dormirien i menjarien. Quan mar-
xàvem, molts anaven a proveir la 
bota de vi perquè almenys això els 
alegra els cants. 

RABÓS HA ACABAT LA 
VEREMA.— Rabós un dels pri-
mehs pobles en començar la ve-
rema, ha estat també el primer po-
ble vitivinícola important de la co-
marca que l'ha acadaba. La collita 
ha estat superior a la passada i s'es-
pera obtenir un vi de millor quali-
tat. 

Josep Playà i Maset 

Castelló (TEmpúries 

Calle Vilafant, 17 FIGUERES 

PROMOCIONES FIGUERENSES, S.A. 

MAGNÍFIC CONCERT 

(Castelló d'Empúries, del nostre 
corresponsal).— Diumenge pas-
sat, trenta de Setembre, es celebrà 
a la nostra vila, i en el marc de la 
nostra església, un acte d'aquells 
que queden grabats en la memòria 
per sempre més. 

Vàrem poder escoltar l'actuació 
de l'Orfeó Vilanoví de Vilanova i la 
Geltrú, acompanyat per més de 
cinquanta veus, i per l'orgué de la 
nostra parròquia que segons hom 
diu, és dels millors de Catalunya. 

Fou un acte meravellós, ja que 
amb l'altar major de fons i amb 
l'ambient respectuós del lloc sa-
grat, imposava sentir aquelles 
veus, que de veritat sonaven a mú-
sica celestial. Ens sorpregué so-
bretot, i com a colofó l'al·leluia 
final, que amb encertada sincro-
nització amb l'órgue conduïda 
amb mà experta pel mestre Ta-
pióla, arrancà al públic dels seus 
seients amb entusiàstica ovació, 
que si no fou més estrident, fou 
per respecte al lloc. 

Actuació de 1' «Orfeó Vilanoví» 
Poca propaganda de l'acte 

Segons fonts ben informades, 
fou la mateixa direcció del cor, 
que s'oferir per venir a celebrar 
aquest acte a la nostra església, co-
nèixedors, segurament, del molt 
que es presta per aquest tipus de 
manifestacions, el nostre temple. 

Per circumstàncies, que jo no 
vull divulgar, no es va fer la propa-
ganda que aquell acte es mereixia, 

i a fe que fou una llàstima, ja que 
ben segur, que el nostre temple, 
que tothom coneix, hauria resultat 
petit. 

Voldríem, els castellonins que 
actes culturals d'aquesta mena, es 
repetissin més sovint, perquè a 
més d'analtir el poble on es cele-
bren, contribueixen, ensems a mi-
llorar la nostra cultura, que bona 
falta ens fa, i que tant de bo tot-
hom ho comprengués així. 

Automóviles GARCIA 
VEHICULOS DISPONIBLES PARA VENTA 

PRIMERAS MANOS 

Seat 127 GE letra D 
Seat 133 GE letra F 
Seat850 Especial 

Renault R6 GE 102 perfecta 
Renault R8 GE letra B 4 Faros 

Renault R4 L Súper GE letra B 

Máxima confianza, facilidades de pago. Otros en revisión 
pendientes de entrada 

Cl Jonquera, 27, Tel. 505131 - FIGUERES 
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B Ú S T I A 
PUNTO FINAL 

Me equivoqué, si bien sólo en 
parte. Se ha producido la réplica 
y ha sido desenfadada, pero no 
contundente. Mi decepción es 
tanto mayor cuanto que ni si-
quiera he merecido un consejo, 
tan pródigamente dispensados a 
anteriores interlocutores. Aun-
que, si bien se mira, esté quizá 
compensada por la generosidad 
con que se me aplica el trata-
miento de «don», amabilidad a la 
que, supongo debo, a mi vez, 
estar reconocido. Conste así y 
quedamos empatados, recíproca-
mente agradecidos y en paz y en 
gracia de Dios. 

Y para dejar cancelado definiti-
vamente, al menos por mi parte, 
este cambio de correspondencia, 
permítaseme a mí también hacer 
un par de observaciones: 
Primera.— Nadie, ni el propio 
interesado, ha podido poner en 
duda la calidad como periodista 
del creador de los «gallitos». Na-
die, ni el propio interesado, puede 
poner en duda su falta de escrú-
pulos. Nadie, ni el propio intere-
sado, podrá evitar que sea para 
algunos el prototipo ideal. 
Segunda.— Siempre he sido indi-
ferente a lo que los demás puedan 
pensar sobre nú. La opinión 
ajena resbala sobre mi epidermis 
(para decirlo con pedante gala-
nura) sin dejar huella. Hay excep-
ciones, naturalmente, como en 
todo, pero no es éste el caso. 

Mi actitud obedece a que hace 
ya mucho tiempo —quizá desde 
«aquell paradís d'infància que 
mai no ha existit i on ja mai més 
no es podrà retornar» (difícil-
mente se podrá volver si nunca ha 
existido)— aprendí la siguiente 
trinidad: 

En todo ser humano hay tres 
personas distintas: la que se le 
fabrica gratuitamente desde 
fuera; la que él está convencido de 
ser; y la que en realidad es. 

Y termino como empecé: 
Punto final. 

Constantino Díaz 

Les cartes que s'enviin a aquesta sec-
ció de BÚSTIA no hauran d'ocupar 
més d'un foli, preferenment escrites a 
màquina, a doble espai, respectant 
un marge esquerra. En el cas de que 
sobrepassin el foli, HORA NOVA es 
reserva el dret de resumir-les, si bé 
procurant no tergiversar el seu con-
tingut. Amés, a les cartes hi hauran 
de figurar les dades i número del DNI 
del remitent, encara que a l'hora de 
signar-les es faci mitjançant un 
pesudònim. 

H O R A 
N O V A 

50 59 58 

Binefar,3 - Figueres,2 

Remontar dos goles no fue suficiente 
(De nuestra Redacción por 

Joaquim Ballestero).- Lo que en 
principio podía parecer una de-
bacle, quedó en discreta derrota 
mínima. Aparte que, el once al-
biazul causó una muy buena im-
presión en el campo de «El Sega-
lar». Pues, al decir de muchos, el 
Figueres era el equipo que mej ar 
juego había desarrollado en este 
incipiente campenato. 

ARROLLADOR 
COMIENZO LOCAL 

El numeroso público que acu-
dió a la cita futbolística no daba 
crédito a lo que sus ojos veian. 
En fulgurante salida el conjunto 
de casa había desabolado a sus 
rivales y los había dejado prácti-
camente fuera de combate. En 
menos de un cuarto de hora el 
Binefar ya gozaba de una sustan-
ciosa ventaja en el marcador. En 
efecto, los tantos se iban encade-
nando y al llegarse al término de 
la primera parte, el resultado era 
favorable a los propietarios del 
campo por un contundente 3-0. 

Los dos primeros goles fueron 
muy bonitos y los contabilizó el 
delantero Agón. El tercero llegó 
tras una pena máxima muy dis-
cutible y fue transformada por 
Chirón. 

EL FIGUERES 
NO SE RINDIO 

Quizás otro equipo que no 
fuere el Figueres se habría ve-
nido abajo y la consiguiente go-

El Port 
de la Selva 
guanyà per 
set gols 

El primer partit de futbol de la 
present temporada jugat al 
Camp d'Esports Municipal 
«Mont-Roses» ens ha deixat 
satisfets. 

El nostre equip ha marcat set 
gols en una tarda d'encerts i de 
desencerts. Això vol dir que tots 
els seus components hi van de 
valent. 

Per tan, doncs, hem sortit del 
Camp convençuts de tenir un 
equip amb ganes del col·leccio-
nar victòries. Victòries que tenim 
l'esperança serán realitat, i asso-
lides deportivament, (com avui 
ha esdevingut), ens portarán a 
un final de campionat amb tots 
els honors. 

En el nostre equip han jugat: 
Diego, Cristóbal, .-.Peña, Case-
lles, Huelamo, Juanito, Morell, 
Nacho, Perez, Olivé, Hornos, 
Palacios i Reyes. 

Han marcat per nosaltres, Re-
yes (2), Olivé, Caselles, Morell, 
Hornos i Palacios. 

L'actuació de l'arbit bastant 
bé. 

leada no se habría hecho espe-
rar. Pero los pupilos de Aldecoa 
no inclinaron la cerviz y lucharon 
a tope para dar la vuelta al par-
tido. Y lo que parecía inaccesi-
ble, casi lo consiguen. Acortaron 
distancias en el marcador y el 
inquietante resultado puso ner-
vioso a mas de uno. 

En la segunda parte el Figue-
res dominó bastante y empezó a 
crear ocasiones muy favorables, 
pero la buena labor de Miret 
impidió que mas tantos subieran 

al casillero visitante. El 3-1 vino 
tras una falta y Pagés recogiendo 
un rebote marcó. El definitivo 
3-2 lo marcaba Ramos. 

Fue una verdadera lástima 
que todos los restantes esfuerzos 
resultaran estériles porque el 
buen juego de los «unionistas» 
merecía mejor premio. A la hora 
de buscar distinguidos hay que 
resaltar a Ramos, Serra, Bus-
quets, Heredia y Vila. 

No pitó nada bien el colegiado 
Sr. Artamendi. Al menos no 

convenció a ningún bando. Mos-
tró la cartulina a Brualla. 
BINEFAR: Miret; Navas, Brua-
lla, Fernandez; Armando, Ro-
mán; Chirón, Yus, Agón, Pa-
quito y Castañer. Alarcón y Gui-
llermo suplieron a Yus y 
Castañer. 
FIGUERES: Pinadella; Bru-
gués, Serra, Gómez, Orejuela; 
Duran, Vila, Ramos, Pagés y 
Paúl. Heredia a los 62 ms. relevó 
a Orejuela. 

TORNEO TRIANGULAR DE FUTBOL 

Jugará una selección del Barça Bàsquet 
(Redacción).- El miércoles día 

3 de Octubre y el jueves día 4, se 
celebrará en el campo municipal 
de deportes de Figueres un intere-
sante torneo triangular de fiit-

Campeonato de Cataluña 
de Juveniles de futbol 2a 

La Casera Cataluña, 3 
C.F. Vilabertran, 1 

Excelente encuentro de am-
bos contendientes, con victoria 
de los figuerenses que vencieron 
de manera clara y merecida. 

Al descanso se llegó con el 
resultado de 2-0, por lo que la 
A.D.La Casera-Cataluña tenía 
ya casi prácticamente decidido el 
partido. En la segunda mitad, 
jugando a mantener el resultado 
y al cuidado más de defender que 
de atacar, marcaron los dos equi-
pos por igual quedando el 3-1 
definitivo. 

A.D.La Casera-Cataluña: 
Garriga, Rebello, Puentes, Gó-
mez, Puentes II, Serra, Viñas, 
Rodri, Romero, Rentero y 
Pimentel. 

Tenis 
III Cursillos de «L'Escola 
de Tenis del Natació» 

Tal y como estaba previsto el 
pasado sábado dieron comienzo 
estas interesantes clases de 
«L'Escola», con un total de 22 
participantes de entre las edades 
de 7 a 15 años. El Vocal de la 
Sección del Natació Sr. Joan 
Compte, está plenamente satis-
fecho de éste tercer turno de la 
citada «Escola», que ya está nu-
triendo, a pesar de su corto 
tiempo en órbita del pasado mes 
de Enero, a los equipos del Nata-
ció. Es de esperar, que más ade-
lante, se puedan formar equipos, 
de todas las categorías, quienes 
tienen previsto entrar en las 
Competiciones Provinciales, tan 
pronto entren en un rodaje mas 
perfecto. Esta al frente de la «Es-
cola», el magnífico monitor Sr-
.Santó, secundado por varios im-
portantes elementos de la citada 
sección. 

bol entre los equipos del C.I.R. 
número 9, la U.E.Figueres y una 
selección del Barça. 

Según nos comunican, en este 
trofeo que han organizado con-
juntamente el C.I.R. y la U.E. 
Figueres, participará una selec-
ción del Barça que desplazará a 
jugadores de prima-a fila como 
Mir, Llagostera, Carrasco, Este-
ban, Tarrés, Ramos etc. 

El miércoles se enfrentarán el 
C.I.R. y el Figueres y el vencedor 
lo hará el jueves contra la selec-
ción del Barça. Los partidos em-
pezarán a las nueve de la noche. 

Campaña pro captación 
de socios 

Se ha puesto en marcha, por 
parte de la U.E.Figueres una 
campaña para la captación de 
socios. A este fin, y en el campo 
municipal, se ha instalado una 
taquilla en la que automática-
mente puden hacerse socios 
cuantos lo deseen. 

C.B. CABESTANY 
(Francia), 32 

A.D. LA CASERA 
-CATALUÑA, 58 

Encuentro amistoso el que dis-
putaron las féminas de la A.D. 
La Casera-Cataluña y que tenía 
como objetivo la puesta a punto 
del equipo, cara a la próxima 
temporada. 

Ante el equipo francés que 
está militando en 2a División del 
vecino pais, A.D. La Casera-
Cataluña puso lo que pudo para 
decantar a su favor un resultado 
que al finalizar la primera mitad 
señalaba un 18-20 en contra. Sin 
embargo, los últimos diez minu-
tos fueron jugados a ritmo de-
senfrenado, barriendo completa-
mente a sus rivales y llegando al 
final con la clara diferencia de 26 
puntos. A la pista salieron: Vila-
boy, Heras, Junyer, Llop, Prats, 
Corominas, Pi y Salieras. 

LA QUINIELA de 
GANADORA PRONOSTICO 

asi 1 SEVILLA-ESPAN'JL ¿ ^ ' U J J 

2 AI. MADRID-MALAGA H S j i j I 

3 AT. 8IL8AÜ-GI1ÚN Q f ^ 

4 VALENCIA-HERCULES ¡ Y X • 

5 R. VALLECANO-R. SOCIEDAD [ ¡_~ X 7 ¿ 

5 BARCELONA-SALAMANCA.... 'T] ^ T í 

7 ALMERIA-REAL MADRID . . . . T j ^ J j 

3 REAL ZARAG0ZA-8ETIS . . . . í ¿ 7 ! T Í tT* J 
9 HUELVA-CADIZ Ü 

10 SA8ADELL-ELCHE H ] « £ f l 

11 GETAfE-OVIEDO ' 

12 MURCIA-VALLADOLID : ̂  

13 ALAVES-GRANADA 

14 PALENCIA-CELIA y j T j l [ 

1 CAST ILLA-PALE MCIA . . 

2 3SASUNA-D. CORUÑA 

3 CADIZ-TARRAGONA . . 

4 ELCHE-HUELVA 

5 M D 0 - S A 3 A D E L L . . . . 

5 SANTANDER-GETAfE.. 

7 VALLADIID-LEVANTE 

3 ALGECISAS-MUSCIA .. 

K,>ANADA-CASTELLW 

W CELIA-ALAVES 

11 ZAMORA-PONTEVEDRA . 

12 LANGREJ-3ARACALD0 . 

13 LERIDA-CALVO SITELO. 

14 ELOENSE-LINARES 

m 
¿3 S u 

X|i2 

2 

SÜIll 
3S0Í1 
M3 
* ® L L 

D0I 
g l j ] [2 

Çronozkc* mtiéh'pit. f>*r 

Castilla-Palència: muy fuerte el Castilla 1; Osasuna-Coruña: 
Casero 1; Cádiz-Tarragona: visitante incómodo IX; Elche-
Huelva: a doble IX; Oviedo-Sabadell: El Sabadell a empatar 
IX; Santander-Getafe: fuerte el visitante IX; Valladolid-
Levante: Casero 1; Algeciras-Murcia: factor campo pero IX; 
Granada-Castellón: el de casa 1; Celta-Alavés: mal el Celta X2; 
Zamora-Pontevedra: pronóstico X; Langreo-Baracaldo: factor 
campo 1; Lérida-C.Sotelo: visitante duro X; Eldense-Linares: 
favorable al de casa 1. 
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Hand-bol Bàsquet 
Torneo internacional «Robert 

Maury», en Perpignan 
En una gran matinal y mara-

thoniana jornada, debutaron los 
empordanesos, con dos equipos 
en categorías superior: los juve-
niles estuvieron a su altura y su-
peraron su corta edad con un 
buen juego ante unos equipos 
franceses cargados de expertos y 
veteranos jugadores y a punto 
estuvieron de conseguir alguna 
victoria. 

Los mayores acusaron la falta 
de dos de sus jugadors más im-
portantes, López y Jové, ambos 
lesionados, lo que bajó su rendi-
miento habitual. 

Como colofón al torneo, pudi-
mos ver un gran partido final 
entre el Sant Cugat de Barcelona 
y el Orbled de Polonia, que lu-
cieron un gran y potente 
voleibol. 

Juveniles 
U.E. SARRIA, 30 
C. NATACIÓ, 9 
Sèniors 
U.E. SARRIA, 24 
C. NATACIÓ, 16 

Fuerte derrota de los juveniles 
en el feudo gerundense, y en la 
cual los figuerenses sólo alinea-
ron a 6 jugadores. C.Natació: 
Holgueras, Cabezas, Muñoz, 
Guixeras, Martínez y Sayeras. 

En Sèniors, partido muy igua-
lado, y que al final se decantó por 
los propietarios de la pista, en un 
árduo encuentro. C.Natació: 
Domínguez, Gómez, Del 
Campo, Marti, Terrades, Asen-
sio, Pujol, Carrasco, Rodri, 
Margall y Yerpes. 

Jugaron: Empordà Juvenil; 
Joan Pujol, Pero Soler, Albert 
Solés, Teodor Jové, M.Gallego, 
Jordi Pujol y Tetilla. 

Empordà Sénior: V.Cánovas, 
C.Jove, I.Bellbert, Duran, Cal-
derón, Pujol y Jordi. 

C.Natació Figueres - U.E. 
Celrá. En primer partido 
del provincial en pista n° 1 

Para el próximo domingo día 7 
de Octubre de 1979, dará co-
mienzo en nuestra Ciudad, el 
Campeonato provincial de 
Hand-bol, en sus categorías de 
juveniles y de sèniors. Los pri-
meros jugarán a las 10,30 horas y 
los segundos a las 12,15 h., en la 
Pista n° 1 del Parque Deportivo 
Municipal. Es de destacar, que 
éste año, se han renovado muy a 
fondo las plantillas, en ambas 
categorías, ya que son muchos 
los jugadores que han saltado de 
edad, y por lo cual, veremos en 
ambos equipos novedades y sos-
bre todo mucha juventud. 

Hoquei 
Para el próximo día 5 de Octu-

bre y en Girona, tendrá lugar 
una importante reunión de Clubs 
para formar los calendarios de 
ésta especialidad deportiva tan 
importante. El Natació Figueres, 
presentará a 1 equipo alevín, 2 
infantiles, 1 juvenil, 1 sénior. Es-
peramos que la gran promoción 
del Hoquei rodado, empiece a 
dar sus frutos en ésta temprada. 

ELC.B. ADEPAFHA 
COMENÇAT ELS 
CAMPIONATS 

Aquest cap de setmana pas-
sat, els equips de l'Adepaf han 
començat les activitats en els 
Campionats Provincials. Junta-
ment amb el C.B Adepaf hi pre-
nen part els següents Clubs: 

Sènior Provincial: Palamós, 
Campdevanol, Cir n° 9, Ca-
longe, Lloret, Salt, Anglès, 
Amer, Domeny, La Bisbal, Ri-
poll, Llançà, Club Natació Fi-
gueres, Farners, Palafrugell i 
Sant Feliu de Guíxols. 

Juvenil i Júnior Provincial: 
Banyoles, Llançà, Amer, Ri-
poll, C.N. Figueres, Olot, Sant 
Josep, Campdevanol i Salt. 

Juvenils 
C.B. ADEPAF, 34 
C.B. BANYOLES, 76 

Resultat de la primera part: 
11-31. 

Adepaf: Xavier Capalleras 
(4), López (5), Sánchez (2), 
Riera (5), E. Llamas (12), 
Arranz (2), Miquel Compte (2), 
P. Lamas, Verdier i Belda. 

Júniors 
C.B. ADEPAF, 94 
C.B. BANYOLES, 56 

Resultat de la primera part: 
39-22. 

Adepaf: Garriga (31), Victor 
Capalleras (6), Diaz (18), To-
mas (10), Pijoan (18), Comas 
(4), Llop (7), Jordi Riera, Joan 
Quintana i Paco López. 

Sèniors 
C.B. PALAMÓS, 77 
C.B. ADEPAF, «B», 50 

Resultat de la primera part: 

HORARIO DE TRENES DE BARCELONA A CERBERE A PARTIR DEL 30 DE SETIEMBRE DE 1.979 Gentilesa de Viatges Costa BravA 

1 3 3 3 C L A S 2 BAKIA-T» 
s a l e 

IAR:ÍA-C1O1 
s a l e 

:ASSAN2Í 
s a l e 

CALDAS 
s a l e 

GIRONA 
s a l e 

7LASSA 
s a l e 

FIGUERES 
s a l e 

LLANSA 
s a l e 

PORTBOU 
s a l e 

CSHB2RE 
l l e g a 

2131 T r a n v í a _ - _ 6.20 6.39 7.07 7.28 7.40 7.45 
2133 T r a n v í a - - - - 7.20 7.39 8.07 8.28 8.40 3.45 
1101 Omnibus 5.10 5.19 6.55 7.13 7.41 3.02 8.40 9.03 9.57 10^2 
2121 T r a n v í a 7.00 7.07 8.27 3.A0 8.55 - - _ - -

2103 Rápido 8.05 8.12 8.55 9.05 9.17 9.30 9.47 - 10.10 10.15 
107 Srp. COSTA BRAVA 8.29 3.38 9.39 9.52 10.14 10.29 10.56 11.13 11.25 11.30 

2123 T r a n v í a 8.35 S.42 9.58 10.11 10.25 _ _ - - -
3101 S e m i d i r e c t o 9.00 — 10.25 10.37 10.53 11.11 11.41 12.03 12.13 -

' 73 CATALA!! TALGO -TEE- 9.25 — — - 10.35 — _ _ 11.38 11.53 
2105 Rápido 10.35 10.42 11.27 11.38 11.51 12.05 12.23 12.38 12.50 12.55 
3105 T r a n v í a 10.15 - 12.25 12.38 12.55 13.13 13.42 14.03 14.20 14.25 
2109 S e m i d i r e o t o 13.05 13.13 14.15 14.29 14.47 15.06 15.33 15.54 16.05 16.10 
2111 T r a n v í a 14.10 14.17 15-36 15.50 16.06 16.25 16.54 17.16 17.25 -

2107 Rápido 15.30 — 16.50 17.02 17.14 - 17.45 13.00 18.10 18.15 
101 a c p r e s o 15.50 15.58 16.57 17.09 17.25 17.40 - 18.03 18.20 18.35 18.40 
151 KAR2 NOSTHJK-Talgo 16-47 - - - 17.53 - 18.25 _ 18.57 19.02 

2135 T r a n v í a - - - - - - 19.00 19.23 19.33 _ 
2113 S e m i d i r e c t o 17.20 17.28 18.31 18.44 19.01 19.19 19.46 20.07 20.17 _ 
113 HISPAITXA EXFRES 19.00 19.07 20.06 20.22 20.37 20.52 21.15 _ ' 21.45 21.50 

2115 T r a n v í a 19.10 19.17 20.35 20.49 21.06 21.25 21.52 22.14 22.23 _ 
3107 S e m i d i r e c t o 20.00 — 21.25 21.38 21.53 _ _ — _ _ 
2125 T r a n v í a 21.00 21.07 22.21 22.34 22.43 - - _ _ _ 
475 BARC3L0IUI -TÀL00 21.55 - - - 22.58 - 23.26 - 0.01 0.16 

109 Sxpreao 0Á.51 6.58 - 8.09 8.26 8.42 9.0« — 9.36 9.41 

d) 

Í8 
(2) 

(2) 

1 

(2) 

(6) 

(7) 

C b 3 c r v a c i o n e s i P . G r a o i a ( M a dr i d ) S o l o l a b o r a b l e s 
P a r i » 

( 3 ) Geniva ( 5 ) 
T i a Kataró ( 4 ) p i G r a o i a ( X u r o i a ) ( 6 ) 

HORARIO DE TRENES DE PORTBOU A BARCELONA A PARTIR DEL 30 DE SETIEMBRE DEL L979 

( 7 ) P ' G r a c i a ( V a l e n c i a ) 

- L A S E P0RT-B0U LLA.T3A FICU3R3S FLASSA GIRONA CALDAS a s s A ï r a r CRABOLLE. iARHA-C ló- RARMA-T* - L A S E s a l e s a l e s a l e s a l e s a l e s a l o s a l e s a l e s a l e l l e g a 

2122 T r a n v í a _ _ „ _ 5 . 1 5 5 . 3 2 5 . 4 6 6 . 3 0 7 . 0 3 7 . 1 0 
2124 T r a n v í a - — — - 6 . 1 5 6 . 3 2 6 . 4 6 7 . 3 0 8 . 0 3 8 . 1 0 
2 1 0 ' S c - i H i r e c t o 5 . 4 5 5 . 5 6 6 . 1 9 6.46 7 . 0 7 7 . 2 4 7 . 3 8 8 . 1 3 8 . 3 5 8 . 4 2 

•176 "IA2C3J0!IA TAL00 6.56 - 7 . 1 6 - 7 . 4 5 - — - 8 . 5 0 
210O T r a n v í a 7 . 2 0 7 . 3 1 7 . 5 2 8 . 1 8 8 . 3 7 8.52 9 . 0 4 9 . 4 5 10 .16 1 0 . 2 3 

114 ürpreso "Hispània 7 . 1 0 — 7 . 3 3 7 . 5 6 8 . 1 2 8 . 2 9 8.41 9 . 1 7 9 . 4 3 9 . 5 0 
2112 -cr . i r í i r e c t o 8 . 1 0 8.21 3 . 4 2 9 . 0 9 9 . 2 7 9 . 4 2 9 . 5 6 1 0 . 4 5 11 .06 1 1 . 1 3 

152 l-ARE NOSTRUK-Taleo 1 0 . 0 0 - 10.21 - 10 .51 - - - - 11 .54 
102 ->7irer-c 10 .25 1 0 . 3 3 1 0 . 5 3 11 .18 11 .35 11 .54 12.06 12 .43 1 3 . 0 8 13 .15 

211á S o r i d i r e c t o 11 .12 1 1 . 2 1 11 .40 12 .01 12 .18 1 2 . 3 3 12 .46 13 .30 14 .06 1 4 . 1 3 
3105 3 e - i d i r e c t o - - - - 12.25 12.41 12 .55 _ - 14.20 
2126 T r a n v í a - • - 13 .15 13.32 13.46 14 .30 1 5 . 0 3 15 .10 
3102 T r a n v í a 12.52 13 .03 13 .28 13 .58 14 .21 14 .38 14 .55 - - 16 .35 
2104 Tldpido 13 .45 — 14.05 14 .22 14 .37 14 .49 - _ 1 5 . 4 4 15 .50 
1102 Omnibus 14 .10 1 4 . 2 3 14 .48 1 5 . 2 3 15 .47 16 .07 1 6 . 2 3 17.20 17 .58 18.05 
3104 T r a n v í a 16 .00 16 .11 16 .35 1 7 . 0 3 17 .22 17 .38 17 .55 - _ 1 9 . 3 5 
2115 S e m i d i r e c t o 17 .20 17 .31 17 .54 18 .21 18 .40 18.56 19.10 1 9 . 4 5 2 0 . 1 0 2 0 . 1 7 
2134 T r a n v í a 13.20 13 .32 18 .54 - — — _ _ _ -

103 2 r p . COSTA BRAVA 19 .11 19 .19 19 .39 2 0 . 0 2 2 0 . 2 1 2 0 . 3 7 2 0 . 4 9 2 1 . 2 5 2 1 . 4 9 2 1 . 5 4 -
211? T r a n v í a 19 .20 19 .31 1 9 . 5 2 2 0 . 1 7 2 0 . 3 7 2 0 . 5 4 2 1 . 0 7 21 .50 2 2 . 2 3 2 2 . 3 0 

70 CATAH:: TALCO - TES 19 .04 - - — 19.50 - - — - 2 0 . 5 5 
2132 T r a n v í a 2 0 . 2 5 2 0 . 3 6 2 0 . 5 7 2 1 . 2 4 2 1 . 4 2 - - — — -

5110 Expreso 1 9 . 5 5 - 2 0 . 1 9 2 0 . 4 3 2 1 . 0 0 21 .17 — - 2 2 . 2 4 22.29 
110 Expreso 2 1 . 2 0 — 2 1 . 4 4 2 2 . 0 8 2 2 . 2 5 2 2 . 4 4 — — 23152 2 3 . 5 7 

5150 Sápido 2 1 . 2 0 - 2 1 . 4 0 2 1 . 5 7 2 2 . 1 1 2 2 . 2 3 I " - 23.16 2 3 . 2 2 

(6) 

( 4 ) 

( 2 ) 

(2) 

(2) 

fó 

(3) 

m 

38-20. 
Adepaf: Porcel (18), Menac 

(4), Josep Miquel (8), Gaiter 
(10), Ramon Miquel (10), Pere 
Miquel, Purcallas, Sunyer, Ale-
jandro Verheyen i Delgado. 

EL PROPER DIA 14 
COMENÇARÀ EL 
CAMPIONAT DE 
CATALUNYA SENIOR 

El campionat de Catalunyè 
Sènior (abaps Regional), co-
mençarà el dia 14. Junt amb el 
primer equip de l'Adepaf hi par-
ticiparan: Sarrià, Bim de Barce-
lona, Vilassar de Mar, Santa 
Perpètua de la Moguda, Mollet, 
Caldes de Montbui', Salle Mont-
cada, Masnou, Olot, Banyoles i 
Montessori de Girona. 

El primer partir es jugarà a la 
Pista del Patronat amb l'A.E. 
Sarrià. 

C.Natació —C.B.Ripoll, 
de Sèniors en la Pista n° 2 

También el Baloncesto, rom-
perá el fuego el próximo día 7 de 
Octubre en la Pista figuerense 
del Natació, que en su categoria 
Sénior, se enfrentará al potente 
conjunto del C.B.Ripoll, tercer 
clasificado en la pasada tempo-
rada. Como preliminar al citado 
encuentro tendrá lugar un amis-
toso femenino a las 10,30 horas 
en la misma Pista. 

Juveniles 
C.NATACIÓ, 53 
C.B. CAMPDEVANOL, 30 
Júniors 
C.NATACIÓ, 77 
C.B. CAMPDEVANOL, 35 

Sèniors 
C.B. LA BISBAL, 57 
C.NATACIÓ, 58 

El sábado pasado los juveniles 
del Natació ganaron holgada-
mente a sus contrincantes de 
turno el C.B. Campdevànol. 
C.Natació: Recasens, Haro II, 
Martínez, Baret, Garda, Lo-
zano, Rodríguez. 

En júniors perfecto recital de 
los figuerenses ante un rival, que 
luchó mucho, pero nada pudo 
ante la envergadura local. C.Na-
tació: Ruiz, Dunjó, Marqués, 
Perez II, Haro, Bruguera, Ferrer 
y Sayó. 

En sèniors meritorio triunfo 
en la cancha bisbalense, y en la 
cual el Natació luchó por el 
triunfo en todo momento. C.Na-
tació: Batlle, Perez, Rubio, 
Sayó, Haro I, Ferrer y Bruguera. 

Tenis de Mesa 
Renovación total en el 
equipo figuerense 

El Natació Figueres, está, 
desde hace tiempo, renovando a 
sus equipos de Tenis de Mesa, y 
en la reciente reunión en Ge-
rona, en la Asamblea de la Pro-
vincial, inscribió, ya un total de 5 
equipos en sus categorías de ale-
vines, infantiles, juveniles, sè-
niors y féminas. La nota positiva, 
de ésta campaña de promoción, 
ha sido, que éste año se partici-
pará en las categorías inferiores 
con tres equipos, y la grata sor-
presa de que un equipo feme-
nino defenderá el pabellón local. 

Cb3Grvac iones i ( 1 ) P 9 G r a c i a ( K a d r i d ) 
( 2 ) V í a Matará W l ? * ™ , . 1 . ( 5 ) s o l o l a b o r a b l e s ( 7 ) P» G r a c i a ( V a l e n c i a ) (9) A p a r t i r 0 1 - 0 2 - 0 0 

(4) P« G r a c i a (Murc ia ) ( 6 ) P a r i a ( 8 ) c i r c u l a d e l 3 0 - 0 9 - 7 9 a l 31 -01-30 

Albert Gurt 

Els jocs del 
Mare-Nostrum 

S'ha acabat a Splitz la guerra de les medalles, unes medalles de les 
que parlarem la setmana pasada i en la que el nostre país, comptan 
el nombre de les guanyades s'ha classificat en 4art. lloc darrera 
França. Italia i Jugoeslavia, que en cara que les posem en aquest 
ordre, no significa que la cosa hagi anat així, ja que segons com es 
miri va davant una o l'altra. Ens explicarem: si tenim en compte les 
d'or va davant Jugoeslavia; si les sumem totes Italia. 

Ésser superats per Italia i França, era cosa esperada ja que la 
superioritat d'aquests dos països sobre nosaltres es evident; és 
suficient donar un cop d'ull als resultats esportius obtinguts al llarg 
del segle per poguer comprobar-ho. També, i ja que de medalles 
parlem, si tenim en compte les guanyades en totes les Olimpiades 
juntes, veurem que la diferència és extraordinaria. Nosaltres de 
Olímpiques n'hem guanyades molt poques. 

El sorprenent, i no del tot, és que un país petit comparat amb el 
nostre i en molt menys habitants com Jugoeslavia, ens superi tan 
amplement. A Splitz, Jugoeslavia ha donat el cop. Es clar que el país 
organitzador sempre té aventatges sobre els altres. En realitat la té 
sempre sobre qualsevol activitat inclus quant es fan referèndums. 
Però es innegable, que Jugoeslavia s'ha superat enormament a ella 
mateixa, el que ens demostra que el règim de Tito és en aquest 
aspecte molt eficient. Potser també ho és en altres activitats, ja que 
sempre hem dit que l'activitat esportiva guardava quelcom de 
relació amb les demés. 

Possiblement de no haver passat a Madrid l'afer dels atletes del 
Vallehermoso, els resultats en atletisme haurien estat millors, en-
cara que la guerTa de les medalles s'hagués igualment perdut, 
perquè no haurien alterat molt el resultat general. 

En fi, esperem que totes les que hem guanyat serveixin per 
guanyar-na una d'or a Moscú. Una tan sols, i la cosa ja seria un èxit 
no impossible si el nostre gran marxador, Jordi Llopart, té un bon 
dia. 
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Interferències 
F. Uarrido Fallardó 

« L a C a r t a d o a j u s t e » i e l s e u f o n s m u s i c a l 

r e s u l t a s o v i n t e l m i l l o r q u e e n s d ó n a la d i a d a . 

D i l l u n s v a m s e n t i r « L a s u i t e e n so l m e n o r » 

d ' e n J u l i G a r r o t a a q u a r t s d o sot d e la t a r d a i 

v a m t a n c a r e l t e l e v i s o r . 

L'autor d'en «Poldrak», i segons la tècnica 
del fulletó, persegueix els seus personatges 
amb tota mena de calamitats. Al final, natural-
ment, els dròpols les paguen totes, però «que 
les quiten lo bailao». 

En l'Espanya-Portugal de peupilota el cá-
mara ho enfocava tot, fora del públic, de 
segur perquè no hi era. Aneu pujant preus... 

Per a emplenar una vida de cançons cal 
dir-se Caruso o Caballé. En cas contrari val 
més fer mitja o paraules creuades, segons el 
sexe. 

Més valdria que es digués que «Sepa lo que 
come» es un espai publicitari. Perquè donc-
s,ens aconsellen mejar tot el que no es ven? 

En lloc de «Perfiles» ens van donar «Festival 
Internacional de Berlin». Fou un encert i vol-
dríem que cada setmana ens arrivés igual. 

Dissabte, els serveis tècnics de l'Hidro ens 
deixaren sense programa, sense aigua freda i 
sense gelat. 

Hem dit que el Rígoli ens fa la guitza? Si es 
que sí, ho repetim i continuarem repetint-ho 
fins que el treguin. 

P r ° g r a m e s 
I J I I I P 'T.V. Francesa 

Programes 
T.V. Francesa 

Miquel Sempere 

3 MIERCOLES 

9 MARTES 

13.30 Les visiteurs du mercredi(V) 
17.55 Sur deux roues (DP) 
20.35 La nuit de lété (L) 
22.25 Une mémoire bien rangée 

12.30 Les amours de la belle époque(S) 
15.15 Le magicien (S) 
16105 Récré A-2 
20.35 Mi-fugue,mi-raison 

19.55 Tribune libre 
20.00 Les jeux de vingt heures (Co) 
20.30 Macho Callaban (W) 
22.00 Soir 3 (Journal) 

4 JUEVES 13.50 Objetifsanté 12.30 Les amours de la baile epoque(L) 18.30 Le bébé de maman (S) JUEVES 
18.30 l.rue sesame 15.00 La famile Adams (S) 19.55 Les aventures de Tintín 

20.35 Les jeux blues(L) 18.00 Récré A-2 20.00 Les Jeux de vingt heures (Co) 

21.30 Lenjeu 20.35 Le grand bazar (LCO) 20.35 Mon onde BenjdVl n (LCO-DR) 

5 VIERNES 12.30 Midi-premiere (V) 12.30 Amours de la belle epoque (S) 18.30 Vive le judo VIERNES 
19.10 Une minute pour les femmes 15.00 La famille Adams(S) 20.00 Les Jeux de vingt heures (Co) 

20.35 Le bon Débarras (Théatre) 21.35 Apostrophes. (V) 20.30 Le nouveau Vendredi 

22.30 Pleins feux 22.55 Une femme dangereuse (LDR-P) 21.30 Jazz en Aquitaine 

6 SABADO 13.30 Le monde de laccordeon 13.30 Les Jeux du Sude 18.30 Thierry la Fronde (S) 

13.45 Au plaisir du samedi 19.45 les trois cameras 20.00 Les jeux de vingt heures 

20.35 Numero un (V) 21.40 Collaro Show (V) 

21.35 Chapeau melón et boties de cuir. 22.35 Llíeroine (De) 22.25 Soir 3 

7 DOMINGO 12.00 La séquence du spectateur 12.40 Cinemalices 18.30 L'invité de FR3 

13.20 Les rendez vous du Dimanche (V) 13.40 Tetes brules(S) 20.00 Jazz. 

19.25 Les animaux du monde (DC) 20.35 Le retour du Saint- 22.00 Cine-regards 

20.30 L emmerdeur (L) 21.35 Paris-Berlin (DC) 22.30 The prívate affairs of Bel Ami(L) 

8 LUNES 12.35 Midi premiere 12.30 Les amours de la belle epoque(S) 8.55 Tribune libre 

14.25 Dlíier et daujourdhui 20.35 Magazine de actualite 

i 1 . 0.25 Lespéaets(L) 21.40 Set jours en Perse 20.00 Les jeux de vingt heures 

22.15 Questionaire 22.40 Salle de fetes 

13.45 
18.00 
20.35 
22.05 

Le regard des femmes 
Découverte du Monde 
Numero Un 
Le sens de lhistoire 

13.35 Les amours de la baile epoque(S) 
15.00 Bomanza n (L) 
20.35 Les dossiers de leerán (L) 
22.13 Debat 

55 Tribune Libre 
19.55 Les aventures de Tintin 
20.00 Les Jeux de Vingt heures) 
20.30 Un monde fou,fou,fou,(HNR) 

(A) Acción, (AV) Aventuras, (B) Bélica, (C) Comedia, (Co) Concurso, (DA) Dibujos, (DC) Documental, (DP) Deportivo, (DR) Dramático, (I) Infantil, (L) 
Largometraje, (M) Musical,(P)Policiaca, (S) Serie, (V) Variedades, (HN) Programa recomendado por HORA NOVA 

£ F A R M A C I E S N A I X E M E N T S • S A N T O R A L 

SA VOY 
Del dia 3 al 8 d'octubre, contínua a 

partir de les 4 H. 
«Chica pequeña pero muy sexy» 

JUNCÀRIA 
Dijous, dia 4, contínua a partir de 

les 4 de la tarda 
«Abismo» i «7 chacales» (apto) 

Divendres, dia 5, i dissabte, dia 6, a partir de 
les 9'30 H. diumenge, dia 7, a partir de les 4 H. 

«Apagón en Nueva York» 
i «La mejor casa de Londres» 

JARDÍ 
Dissabte, dia 6, a partir de les 4 de la tai da i 

diumenge dia 7, a partir de les 3'15 
«Abismo», «7 Chacales» i 
«Apagón en Nueva York» 

LA VEGAS 
Dijous, dia 4, contínua a partir de les 4 de la 

tarda, Divendres, dia 5, nit a les 9, dissabte, dia 
6, tarda sessió especial de 5 a 8 i nit a les 9, 

sessió numerada i diumenge, dia 7 a partir de 
les 3'30 tarda sessió contínua. 
«Superman» i «El rey Labra» 

PATRONAT 
Diumenge, dia 7, a dos quarts de 

cinc de la tarda: 
«Carambola» i 

«Robin Hood arquero invisible» 

Dia 3, dimecres 
Soler - Carrer Nou, 22 
Dia, 4, dijous 
Dr. Martín - Rambla, 11 
Dia 5, divendres 
Dr. Xirau - J. Maragall, 4 
Dia 6, dissabte 
Dr. Martín - Rambla, 11 
Soler - Carrer Nou, 22 
(Només tarda de 4 a 8) 
Dia 7, diumenge 
Soler - Carrer Nou, 22 
Dia 8, dilluns 
Vinaixa - Pça. Ajuntament, 14 
Dia 9, dimarts 
Perxas - Rambla, 36 

M E T G E S DE G U A R D I A 

Diumenge, dia 7 
Dr. Tomas Jiménez 
C. Col·legi, 5 l-4art. 
Tel 50 19 17 

T E L È F O N S U R G E N T S 

A m b u l a t o r i S e g u r e t a t Soc i a l 
5 0 0 3 6 5 

C l í n i c a C a t a l u n y a 50 15 3 9 
C l í n i c a F i g u e r e s 5 0 3 1 0 0 
C l í n i c a S a n t a C r e u 5 0 3 6 5 0 
C r e u R o j a 5 0 17 9 9 
H o s p i t a l 5 0 1 4 0 0 
A j u n t a m e n t 5 0 0 1 0 0 
J u t j a t s 5 0 14 2 1 i 5 0 0 3 6 9 
B o m b e r s 5 0 0 0 8 0 
P o l i c i a 5 0 0 9 2 9 
G u à r d i a C i v i l 5 0 13 55 
T a x i s 5 0 5 0 4 3 i 5 0 0 0 0 8 
D i p ò s i t d a s a n g g r a t u i t a 5 0 17 9 9 
C e n t r e d e R e c u p e r a c i ó 5 0 10 8 6 

David Espinosa Paniagua, Car-
los Fernández Fernández, Silvia 
Rebenaque Cervera, David Cà-
ceres Ramos, Algert Giró Si-
cart, Javier González Garcia, 
Ester Pérez Saez, Miriam Olive-
ras Roura, Gloria Ferrer Sán-
chez, Benedicto Barón Amate, 
Vanesa Claro Gómez, Marc 
Portella March, Miquel Llorens 
Cufí, Irene Fernández Quin-
tana, Joaquim Serra Batlle, Ma-
na Muñoz Maurici, Aitor Gar-
cía Rueda, Logan Méndez Mos-
tazo, Lara Itoiz Romero. 

M A T R I M O N I S 

Pedro Perez Vilar - Marisol Ari-
jón Pérez; Antonio Pérez Pérez -
Dolores Sánchez Garcia; Pedro 
Luís Cerezuela Mateos - Encar-
nación Pastor Carbonell; Rafael 
Yarte Sanz - Concepción Parés 
Company. 

O B I T S 

Gregorio Plácido Chichilla Pozo, 
Luís Blanch Bourlance. 

U N I C E F 
FIGUERES 

Dimecres 3: St. Francesc de 
Borja. Dijous 4: St. Francesc 
d'Assís i St. Petroni. Divendres 
5: St. Firmat. Dissabte 6: St. 
Bru, St. Emili i Sta. Fe. Diu-
menge 7: Mare de Déu del Roser. 
Dilluns 8: Mare de Déu del Re-
mei i St. Sergi. Dimarts 9: St. 
Lluís Bertran, St. Dionís i com-
panys. Dimecres 10: St. Tomàs 
de Vilanova. 

H O R A R I D E M I S S E S 

Parroquia de Sant Pere: 9,10,11, 
12, 18, 20 hores -Anticipada: 
18,20 
Parroquia de l'Inmaculada i Sant 
Pau: 8'30, 10'30, 11'30, 12'30, 
20'30 (Cripta) Antic. 19'30,20'30 
Parroquia del Bon Pastor 9, 11, 
12,Antic.20 
Parroquia de la Sagrada Familia: 
9, 11T5, 12, 15, 19'15, 
Antic.20'15 
Parroquia del Poble Nou: 10'30, 
20, Antic.20 
Ntra.Sra.dels Desamperats: 8'30, 
10,11*30,20, Antic.20 
Religioses Cor de Maria: 9 
Religioses Sant Josep: 7'30 

T E S T I G O S D E J E H O V A 

Salón del Reino (Ronda Jacinto 
Verdaguer, entres.) 

Domingo de 5 a 7: Discurso Bí-
blico y Consideración del estudio 
del Atalaya 
Viernes de 8 a 10: Escuela Teo-
crática y Reunión de Servicios 
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¡I i n u i l ® i 

Era un minyó que tenia l'ofici de sastre, remenut, 
bellugadís i entonat d'allò més. Li era escaient potser 
fins i tot la coincidència onomàstica amb el perso-
natge mitològic que s'enamorà de la pròpia imatge 
tot emmirallant-se ai les aigües d'un estany. Ja fos 
per exigències del seu ofici o per altres raons, li 
agradava d'anar abillat i empoiainat d'acord amb 
allò que en deien el «dernier cri». 

Era aquells temps que encara la gent es mudava 
els dies de festa. Qui més, qui menys, tothom tenia 
un vestit per cada dia i un vestit per mudar. Els 
diumenges i els dies de festa solia en Narcís passar-se 
llargues estones davant del mirall tot preparant la 
seva posta a punt perquè, quan sortís al carrer, la 
seva presència produís allò que se'n diu efecte. 

El cas és que una d'aquestes diades de festa 
assenyalada, en Narcís es trobava a la seva cambra, 
tot enfeinat a i la tasca d'apariar-se a consciència. 
S'havia canviat la samarreta i els calçotets, després 
d'haver-se fregat arreu tot el cos amb aquella aigua 
de colònia tan cara que havia trobat a la perfumeria. 
S'havia posat una camisa blanca, la més bona que 
tenia, amb un coll fort i postís, que havia fet emmi-
donar i venir lluent per la planxadora, i una corbata 
de seda natural d'uns colors viroladíssims. Uns 
mitjons nous i unes sabates refulgents de tan cirades. 
I un vestit d'americana, armilla i pantalons, que ell 
mateix s'havia tallat i cosit, perquè en sabia força. 
Finalment, s'acabava de retocar el pentinat dels 
cabells, amarats de perfums i dominats amb fixador. 

Quan hagué considerat que ja estava llest del tot, 
com que era tan remenut de talla i això el privava de 
poder contemplar en l'armari-mirall la totalitat de la 

Narcís 
seva imatgei s'enfilà a un escambell que hi havia 
acostat per a veure la patxoca que feia. 

—Alça Narcís! — va pensar, quan es pogué veure 
a pler — I que en fas de goig, amb aquest pet de 
vestit, amb aquesta camisa tan blanca, amb aquesta 
corbata collonuda, amb aquestes sabates tan lluen-
tes! Ets l'amo! Les mosses... Ai, les mosses! No te les 
podràs treure del demunt. Només tindran ulls per a 
tu. I que n'ets de castís i ben partit!. 

El cas és que ni ell mateix es cansava d'admirar-se. 
Es va anar engrescant, emgrescant, fins que endut 
per l'entusiasme que li encenia la contemplació en 
l'espill de la pròpia imatge, en un arravatament de 
triomfalisme, no es pogué estar d'adreçar-se en 
castellà —eren aquells temps en els quals alguns 
catalans creien que parlar en castella feia fi— aques-
tes paraules: 

«—Bien vestido bien calzado bien peinado, bien 
compuesto. Un duro en el bolsillo. Qué te falta, 
cuerpo mío?» 

Ja feia estona que el seu pare l'estava guipant per 
l'escletxa de la porta, que estava mig ajustada. I 
quan va sentir aquets mots, no es poder aguantar, i 
va cridar des del sai amagatall, com si fos una mena 
de veu de la consciència: 

—Un xic més de seny, animal! 

(Aquesta anècdota així com les ja publicades: 
«Col·leccionisme» i «Cada terra fa sa guerra» 
formen par del llibre titulat «Vent de Tramun-
tana, gent de Tramuntana» que Editora Empor-
danesa S.A. publicarà pròximament. 

(Redacció).— El Secretariat de 
Premsa de l 'Agrupació Local del 
PSC, ens ha tramès la següent 
nota: 

«El passat dilluns, i a la seu de 
l'Associació de Veïns del Cububret, 
tingué lloc una reunió entre l'es-
mentada Associació, la de la Marca 
de l'Ham i la de Vilatenim, conjun-
tament amb el regidors del PSC. 
(PSC-PSOE). 

«Hi assistiren F. Belmonte, J. 
Blanco, J. Ma Rueda, J.M. Gón-
gora, F. Puertollano, D. Ajenjo i L. 
Martínez, tots ells membres de la 
Junta del Culubret; Carles Corret-
ger i Rosa Carbonell per la Junta de 
la Marca de l'Ham; i J. Portell per 
l'Associació de Vilatenim; i Ma 

UCD 

S'ha constituït 
el nou Comitè 

(Redacció).— Divendres a la nit 
en el seu local del carrer Girona 1A 
UCD va procedir a elegir el nou 
comitè executiu així com els com-
promisaris per anar a l'Assamblea 
provincial on serà elegit el Comitè 
Executiu Provincial. El nou comitè 
ha quedat així contituït: Joaquim 
Crumols com a President, Santiago 
Bransuela, seisè de la llista munici-
pal com a secretari i com a vocals: 
Jacinto Luís Romero, Roberto Es-
pinosa, Armando Calsina, José 
Luis Torres, Oscar Albert, José Al-
cantara, José Pujol com a represen-
tant de les joventuts centristes i en 
Jordi Falgas com a membre nat al 
ésser president de les joventuts 
d'UCD. 

Rosa Ymbert, Alfons Romero, Sal-
vador Dumanjó i Jordi Arranz regi-
dors socialistes de l'Ajuntament de 
Figueres. 

«El tema central de la reunió, fou 
la discussió de la proposta socialista 
sobre la construcció de vivendes so-
cials a la nostra ciutat, la qual va ser 
presentada a les Associacions de 
Veïns afectades. La porposta conté 
sintèticament cinc punts: Una rea-
firmado de la no conveniència de 
l'edificació d'aquestes vivendes a la 
Marca de l'Ham. Una anàlisi de 
totes les finques i solars de l'Ajunta-
ment; així com la proposta que es 
construexin les esmentades viven-
des a la part nord sobran del te-
rreny on s'hi construex la nova es-
cola de la carretera de Llers. La 
fórmula urbanística per fer-ho, es a 
dir, l'adaptació mínima del Pla Ge-
neral i simultàniament la confecció 
d'un Pla parcial. La creació d'una 
comissió oberta als suggeriments, 
aportacions i incorporacions de ciu-
tadans per tal de crear un orga-
nisme encarregat de construir vi-
vendes socials a la nostra ciutat; i 
reclamar, tota vegada que es fa l'a-
daptació, la tramitació del nou Pla 
General de conjunt. 

«Es tractà amplament el tema 
d'aquestes vivendes, demostrant 
l'interès i preocupació de tots per 
trobar un emplaçament just i co-
rrecte, així com l'urgent necessitat 
de que es facin a la nostra ciutat. 

«En principi, la proposta dels re-
gidors del PSC (PSC-PSOE) pre-
sentada al Ple ordinari d'octubre, 
té inicialment l'opinió favorable de 
les Associacions de Veïns afectades 
pel tema» 

Grup distribuïdors a. 

Vilafant, 24 
Telèfon 50 38 70 
Figueres 

i 


